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J E G Y Z  K Ö N Y V 
 
 
Készült: Kalocsa Város Önkormányzata Képvisel -testületének 2025. március 14-én 9:00 

órakor kezd  nyílt ülésér l 
 
Ülés helye: Városháza Díszterme 
 
Jelen vannak: Dr. Bagó Zoltán Dr. Vincze András 
  Kákonyi István Turi Tibor 

Schmidt Rajmund Dr. Magóné Tóth Gyöngyi 
  Simon Zoltán  Illés Krisztina 
  Borbola Péter  Pécsi Vivien 
 

Képvisel : 10 f  
 
Távollév k: Bolvári Ferdinánd 
  Király Róbert 
 
Tanácskozási joggal jelenlév k: 
  Dr. Kiss Csaba jegyz  
 
 Önkormányzati Hivatal részér l: 
  Molnár Gábor Pénzügyi Osztályvezet  
  Boromisza Viktor Városüzemeltetési és Fejlesztési Osztályvezet  
 
Meghívott vendégek: 

Pécsi Tiborné Kalocsai Vagyonhasznosítási és Könyvvezet  Nonprofit Kft. 
gazdasági vezet  

Madura Tünde Kalocsai Innovációs és Közm vel dési Központ Nonprofit Kft. 
ügyvezet  

Romsics Imre Viski Károly Múzeum Kalocsa intézményvezet  
Miklós Balázs önkormányzati tanácsadó 

 
Jegyz könyvvezet : Kákonyi Júlia 
 
 __________________________________________________________________________________ 
 
Dr. Bagó Zoltán polgármester: 
Sok szeretettel és tisztelettel köszöntök mindenkit Kalocsa város soron következ , március 14-
i testületi ülésén a Városháza Dísztermében. Köszöntöm a sajtó jeles képvisel it, köszöntöm a 
megjelent vendégeket és a képvisel -testület valamennyi megjelent tagját. Megállapítom, hogy 
határozatképesek vagyunk. Bolvári Ferdinánd és Király Róbert úr írásban jelezte, hogy nem 
tudnak részt venni a testületi ülésen, úgyhogy igazoltan vannak távol. Két jegyz könyv-
hitelesít t kell szokás szerint külön-külön szavazással is megválasztanunk. El zetesen Simon 
képvisel  úrral és Kákonyi képvisel  úrral egyeztettem, hogy vállalják ezt a nemes feladatot. 
Kérdezem a Tisztelt Képvisel -testületet el ször Simon Zoltán képvisel  úrról a jegyz könyv-
hitelesítésre, szavazás következik. 
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A képvisel -testület a polgármester Simon Zoltán jegyz könyv-hitelesít re tett javaslatát 10 
igen szavazattal elfogadja. 
 
Dr. Bagó Zoltán polgármester: 
Most pedig Kákonyi István jegyz könyv-hitelesítésér l szavazunk. 
 
A képvisel -testület a polgármester Kákonyi István jegyz könyv-hitelesít re tett javaslatát 10 
igen szavazattal elfogadja. 
 
Dr. Bagó Zoltán polgármester: 
A javasolt napirendi pontok a kiküldött napirendi pontoknak megfelel en akkor így néznének 
ki: 
 
N A P I R E N D : 
 

1. Kalocsa Város Önkormányzatának Gazdasági Programja 2025-2029 id szakra 
El adó: Dr. Bagó Zoltán polgármester 

 
2. Önkormányzatok rendkívüli támogatása pályázat benyújtása 

El adó: Dr. Bagó Zoltán polgármester 
 

3. Közfeladatok átszervezése 
El adó: Dr. Bagó Zoltán polgármester 

 
4. Lakások és helyiségek bérletér l szóló rendelet módosítása 

El adó: Dr. Bagó Zoltán polgármester 
 

5. Szociális rendelet módosítása 
El adó: Dr. Bagó Zoltán polgármester 

 
6. Kalocsai Vagyonhasznosítási és Könyvvezet  Nonprofit Kft. 2025. évi üzleti tervének 

elfogadása 
El adó: Dr. Bagó Zoltán polgármester 

 
7. Kalocsai Innovációs és Közm vel dési Központ Nonprofit Kft. 2025. évi üzleti 

tervének elfogadása 
El adó: Dr. Bagó Zoltán polgármester 

 
8. 2025. évi éves összesített közbeszerzési terv összeállítása 

El adó: Dr. Bagó Zoltán polgármester 
 

9. Vagyonjuttatás elfogadása 
El adó: Dr. Bagó Zoltán polgármester 

 
10. Hosszabb id tartamú közfoglalkoztatási program ÖNK: - 2025.03.01. – 2025.10.31-ig 

El adó: Dr. Bagó Zoltán polgármester 
 

11. Tulajdonosi hozzájárulás a Deák „DIXI” Ferenc birkózóterem fejlesztéséhez 
El adó: Dr. Bagó Zoltán polgármester 
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12. Viski Károly Múzeum Kalocsa 2025. évi munkatervének elfogadása 
El adó: Dr. Bagó Zoltán polgármester 

 
13. Kalocsai Polgár r Egyesület önkormányzati támogatása 

El adó: Dr. Bagó Zoltán polgármester 
 

14. Alapító okirat módosítása, kuratóriumi tagok választása 
El adó: Dr. Bagó Zoltán polgármester 

 
15. Ügyvezet i bérek változása (zárt ülés keretében) 

El adó: Dr. Bagó Zoltán polgármester 
 

16. Egyebek 
 
 
Dr. Bagó Zoltán polgármester: 
Kérdezem a Tisztelt Képvisel -testületet, van-e más javaslat a napirendek vonatkozásában? 
Kákonyi István képvisel  úr, Tanácsnok Úr, bocsánat. 
 
Kákonyi István képvisel : 
Köszönöm Polgármester Úr. Egyebek napirendi pontban szeretnék hozzászólni Magyar 
Zarándokút Önkormányzati Társulás ügyében. 
 
Dr. Bagó Zoltán polgármester: 
Igen, köszönöm. Egyebekben majd polgármesteri tájékoztató lesz, de el tte akkor megadom a 
szót Tanácsnok Úrnak. Van-e más javaslat a napirendi pontokra? Amennyiben nincs, felteszem 
szavazásra, ki az, aki támogatja a kiküldött és általam elmondott napirendeket? 
 
A képvisel -testület 10 igen szavazattal elfogadja a napirendet. 
 
 __________________________________________________________________________________ 
 

1. Kalocsa Város Önkormányzatának Gazdasági Programja 2025-2029 id szakra 
El adó: Dr. Bagó Zoltán polgármester 

 
(Az el terjesztés írásban mellékelve.) 

 
Dr. Bagó Zoltán polgármester: 
Mindannyian tudják, hogy jogszabályi kötelezettség ennek az anyagnak az elkészítése az 
alakuló ülésünket követ  hat hónapon belül. Ebben a programban szeretném bemutatni a 
tervezett fejlesztéseket, amelyekre kiemelten szeretne az önkormányzat figyelmet fordítani. 
Megadom a szót a Tisztelt Képvisel -testületnek el ször a kérdésekre, aztán az észrevételekre, 
utána pedig a bizottsági véleményekre. Kérdés a leadott anyaggal kapcsolatban van-e? 
Amennyiben nincs, akkor észrevétel van-e a leadott anyaggal kapcsolatosan? Turi Tibor 
képvisel  úr. 
 
Turi Tibor képvisel : 
Köszönöm  szépen  a  szót  Polgármester  Úr.  Átolvastam  ezt  a  programot,  és  gyakorlatilag  
megfogalmazza a jelen helyzetét a városnak mindenféle téren, megfogalmazza azokat a célokat 
és a feladatok is benne vannak, amik szükségesek ahhoz, hogy a város egy hosszú távú 
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gazdasági programmal rendelkezzen. Én szeretnék köszönetet mondani azoknak, akik ezt az 
egészet el készítették, a Pénzügyi Osztálynak, a M szaki Osztálynak és magának a készít nek 
is, Miklós Balázsnak. Egy olyan anyagot tett le az asztalra, ami bizonyos szempontból 
determinált, de én úgy gondolom, hogy ez a gazdasági program nem egy lezárt gazdasági 
program, hanem természetesen abban az esetben, hogyha az embernek lehet sége van, és szinte 
ziccer helyzetben van, akkor mindent le fog ütni és mindent meg fog tenni annak érdekében, 
hogy ez még egy kicsit normálisabb legyen. Úgy normálisabb legyen, rossz kifejezést 
használok, a lehet ségeket mindig ki fogjuk használni, hogy a város érdekeit szolgálja. 
Köszönöm szépen. 
 
Dr. Bagó Zoltán polgármester: 
Köszönöm szépen. Annyi észrevételem van ezzel kapcsolatban, hogy ez a gazdasági program 
azért túlnyomó részt a jelenlegi státuszt rögzíti leginkább, és majd az Egyebek napirendi 
pontban pályázatokról is szeretnék beszélni, úgyhogy fél óra múlva már a gazdasági program 
egy része pozitív értelemben változást mutat. Ugyanúgy, ahogy a költségvetés, ez is – ahogy 
Képvisel  Úr elmondta – folyamatosan változik a lehet ségekhez, lehet ségeinkhez, illetve az 
állam által nyújtott lehet ségekhez, illetve az adózók által nyújtott forrásokkal kapcsolatosan 
folyamatosan, minimum negyedévente majd változtatni fogjuk. Van-e más észrevétel? 
Amennyiben nincs, akkor a bizottsági állásfoglalásokat szeretném, hogyha ismertetnék a 
kollégák. Borbola Péter képvisel  úr, Pénzügyi Bizottság. 
 
Borbola Péter képvisel : 
Köszönöm a szót Polgármester Úr. A Pénzügyi Bizottság 4 f vel volt jelen a bizottságon, ezért 
az alábbiak szerint alakult a szavazás: 3 igen és 1 nem mellett elfogadásra javasolja ezt a 
napirendi pontot. Köszönöm szépen. 
 
Dr. Bagó Zoltán polgármester: 
Köszönöm szépen. Schmidt Rajmund képvisel  úr, Sportbizottság. 
 
Schmidt Rajmund képvisel : 
Köszönöm szépen a szót. Most nem a Sportbizottság képvisel jeként szólalok meg, hanem 
Király képvisel  úr helyetteseként. Király képvisel  úr a Gazdasági Bizottságnak az elnöke, és 
én vagyok a helyettes, és így én szeretnék a bizottsági véleményr l beszámolni. A bizottság 
sajnos elég foghíjas volt, de így is elfogadásra javasolja. 
 
Dr. Bagó Zoltán polgármester: 
Köszönöm szépen. Akkor a Gazdasági Bizottság véleményét hallottuk. Amennyiben nincs más 
bizottsági  vélemény,  akkor  következik  a  szavazás.  Kérdezem,  hogy  ki  az,  aki  támogatja  az  
el terjesztést? 
 
A képvisel -testület 10 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza: 
 
Kalocsa Város Önkormányzata 33/2025 számú határozat 
Kalocsa Város Önkormányzatának Gazdasági Programja 2025-2029 id szakra 
 

Határozat 
 
Kalocsa Város Önkormányzatának Képvisel -testülete  
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az el terjesztés I. számú mellékletét képez , a 2025-2029 id szakra vonatkozó 
Gazdasági Program, fejlesztési tervet elfogadja. 

 
Felel s: Dr. Bagó Zoltán polgármester 
Határid : 2029. október 
 

Értesülnek: a képvisel -testület bizottságai 
 Önkormányzati Hivatal Jegyz i Osztály 

És általuk az érintettek.  
 
 __________________________________________________________________________________ 
 

2. Önkormányzatok rendkívüli támogatása pályázat benyújtása 
El adó: Dr. Bagó Zoltán polgármester 

 
(Az el terjesztés írásban mellékelve.) 

 
Dr. Bagó Zoltán polgármester: 
Ez az, amit munkanyelven REKI-nek hívunk. Lehet ség van minden évben m ködési 
támogatás benyújtására önkormányzati feladatokra. Nem olyan régen jelent meg Államtitkár 
Úrnak a felhívása e vonatkozásban. Pont a mai nap a Versenyképes Járások vonatkozásában új 
információk jelentek meg, úgyhogy ahogy látom, ezekben a percekben is a m szak és a pénzügy 
pont azt egyezteti, hogy mi az, ami Versenyképes Járásokba és mi az, ami REKI-be fér majd 
bele. Úgyhogy kérdezem a Tisztelt Képvisel -testületet, hogy van-e ezzel kapcsolatosan 
el ször kérdésük? Amennyiben nincs, észrevételük az anyaggal kapcsolatosan? Amennyiben 
nincs, tudunk szavazni. Szavazás következik, ki az, aki támogatja az el terjesztést? 
 
A képvisel -testület 10 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza: 
 
Kalocsa Város Önkormányzata 34/2025 számú határozat 
Önkormányzatok rendkívüli támogatása pályázat benyújtása 
 

Határozat 
 
Kalocsa Város Önkormányzatának Képvisel -testülete 
 
1) Hozzájárul, hogy a helyi önkormányzatokért felel s miniszter és az államháztartásért 

felel s miniszter által a Magyarország 2025. évi központi költségvetésér l szóló 2024. évi 
XC. törvény 3. melléklet 2.1.5. Önkormányzatok rendkívüli támogatása jogcím 
tekintetében meghirdetett pályázat keretében, a pályázati kiírásban foglalt feltételek, 
korlátozások, határid k betartásával vissza nem térítend  támogatásra vonatkozó igényt, 
igényeket nyújtson be 2025. évben, a pályázat benyújtásakor fennálló költségvetési, 
pénzügyi helyzetének, szükségletének megfelel  támogatási összegre. 

 
Felel s:  polgármester 
Határid :  szükség esetén folyamatosan, legfeljebb 3 alkalommal, legkés bb 2025. 

október 31-ig  
 
2) Felhatalmazza a polgármestert az 1) szerinti dokumentumok aláírására. 
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Felel s:  polgármester 
Határid : azonnal 

 
 

Értesülnek: a képvisel -testület bizottságai 
 Önkormányzati Hivatal Jegyz i Osztály 

És általuk az érintettek.  
 
 __________________________________________________________________________________ 

 
3. Közfeladatok átszervezése 

El adó: Dr. Bagó Zoltán polgármester 
 

(Az el terjesztés írásban mellékelve.) 
 
Dr. Bagó Zoltán polgármester: 
Már korábban is téma volt, és a polgármesteri programomban is szerepelt egyes közfeladatok 
intézményi formába történ  átszervezése. Ez az els  döntés az informális egyeztetéseken túl, 
hogy a szükséges további egyeztetések és tájékoztatók elindulhassanak. Ez most egyszer  
többséges, de a kés bbiekben felhívom a testület figyelmét, hogy min sített kell majd minden 
további döntéshez, tehát akár intézményalapításhoz, akár vezet i kinevezésekhez, akár 
cégeknek az átalakításához. Ez az el terjesztés arról szól, hogy el tudjunk indulni ebben. 
Kérdezem el ször a bizottsági véleményeket. Borbola Péter képvisel  úr, pénzügy. 
 
Borbola Péter képvisel : 
Köszönöm a szót Polgármester Úr. A Pénzügyi Bizottság tárgyalta ezt a napirendi pontot is, és 
3 igen, 1 tartózkodás mellett elfogadásra javasolja. 
 
Dr. Bagó Zoltán polgármester: 
Köszönöm szépen. Schmidt Rajmund, Gazdasági Bizottság. 
 
Schmidt Rajmund képvisel : 
Köszönöm szépen a szót. Egyhangúan elfogadásra javasolja a bizottság. 
 
Dr. Bagó Zoltán polgármester: 
Köszönöm szépen. Turi Tibor Jogi, Ügyrendi Bizottság. 
 
Turi Tibor képvisel : 
Köszönöm a szót Polgármester Úr. Tárgyaltuk ezt a napirendi pontot, és egyértelm en 
elfogadásra javasoljuk. 
 
Dr. Bagó Zoltán polgármester: 
Köszönöm szépen. Kérdezem a Tisztelt Képvisel -testületet, hogy kérdésük van-e az anyaggal 
kapcsolatosan? Észrevételük van-e az anyaggal kapcsolatosan? Amennyiben nincs, akkor 
tudunk szavazni. Kérdezem, hogy ki az, aki támogatja az el terjesztést? Szavazás következik. 
 
A képvisel -testület 10 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza: 
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Kalocsa Város Önkormányzata 35/2025 számú határozat 
Közfeladatok átszervezése 
 

Határozat 
 
Kalocsa Város Önkormányzatának Képvisel -testülete  
 

1. a kizárólagos tulajdonát képez  Kalocsai Vagyonhasznosítási és Könyvvezet  
Nonprofit Kft m ködési formáját átszervezi és a nonprofit gazdasági társaság forma 
helyett költségvetési intézményként kívánja tovább m ködtetni, 

 
2. felkéri a polgármestert, hogy a szükséges véleményeztetések után készítsen 

el terjesztést az új alapító okiratról és a vezet i pályázat kiírásáról, 
 

3. felkéri a polgármestert a szükséges munkajogi intézkedések megszervezésére és 
megtételére. 

 
Értesülnek: a képvisel -testület bizottságai 
 Önkormányzati Hivatal Jegyz i Osztály 

És általuk az érintettek.  
 
 
A képvisel -testület 10 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza: 
 
Kalocsa Város Önkormányzata 36/2025 számú határozat 
Közfeladatok átszervezése 
 

Határozat 
 
Kalocsa Város Önkormányzatának Képvisel -testülete  
 

1. a kizárólagos tulajdonát képez  Kalocsai Innovációs és Közm vel dési Központ 
Nonprofit Kft m ködési formáját átszervezi és a nonprofit gazdasági társaság forma 
helyett költségvetési intézményként kívánja tovább m ködtetni, 

 
2. felkéri a polgármestert, hogy a szükséges véleményeztetések után készítsen 

el terjesztést az új alapító okiratról és a vezet i pályázat kiírásáról, 
 

3. felkéri a polgármestert a szükséges munkajogi intézkedések megszervezésére és 
megtételére. 

 
Értesülnek: a képvisel -testület bizottságai 
 Önkormányzati Hivatal Jegyz i Osztály 

És általuk az érintettek.  
 

 __________________________________________________________________________________ 
 
 
 
 



8 
 

4. Lakások és helyiségek bérletér l szóló rendelet módosítása 
El adó: Dr. Bagó Zoltán polgármester 

 
(Az el terjesztés írásban mellékelve.) 

 
Dr. Bagó Zoltán polgármester: 
Elöljáróban ehhez annyit szeretnék hozzátenni, hogy a költségvetésnek a végrehajtásáról szól 
tulajdonképpen ez a rendelet, úgyhogy ahhoz, hogy tudjunk dolgozni, ahhoz szeretném, hogyha 
a testület is támogatná ezt az el terjesztést, különös tekintettel arra, hogy a nyakunkon a május 
1-je, és kész van a szakbizottságok által, pontosabban az osztályok által letervezett úgynevezett 
Platán pályázat. A Platán pályázatot akkor tudjuk elindítani, hogyha ez a rendelet megvan. 
Magyarul május 1-jén akkor tud kinyitni a Platán a leend  pályázati nyertessel, hogyha ez a 
rendeletmódosítás most elfogadásra kerül. Els dlegesen a bérlakások eladásának a feltételei 
módosulnának, illetve a helyiségbérlet – err l beszéltem – esetén a vállalkozások segítése 
céljából a bérleti jogviszony megszerzéséért fizetend  díj helyett óvadék kerülne 
meghatározásra. Ennek díja hathavi helyett háromhavi bérleti díj mértéke lenne, pont azért, 
hogy minél vállalkozás-barátabb környezetet tudjunk adni a potenciális szerz  
partnereinknek. Továbbra is cél az önkormányzat vezetése részér l, hogy a bérlakások 
forogjanak, ezt már több körben is tárgyaltuk, és a helyiségbérlet innent l fogva csak három 
évre lenne az új rendelet szerint hosszabbítható, pont azért, hogy részben az üzleti tervben, 
pontosabban a gazdasági programunkban, részben pedig az elfogadott költségvetésben 
magasabb üzemi sebességgel, magasabb fokozatban tudjon pörögni az önkormányzati 
vagyongazdálkodás. El ször a szakbizottsági véleményeket kérem tisztelettel. Dr. Magóné 
Tóth Gyöngyi, Szociális Bizottság. 
 
Dr. Magóné Tóth Gyöngyi képvisel : 
A Szociális Bizottság 5-b l 5 f , tehát egyhangúlag támogatta. 
 
Dr. Bagó Zoltán polgármester: 
Köszönöm szépen. Schmidt Rajmund, Gazdasági Bizottság. 
 
Schmidt Rajmund képvisel : 
Köszönöm a szót. A Gazdasági Bizottság ezt is egyhangúan támogatta, elfogadásra javasolja. 
 
Dr. Bagó Zoltán polgármester: 
Köszönöm. Turi Tibor, Önkormányzati Bizottság. 
 
Turi Tibor képvisel : 
Az Önkormányzati Bizottság megszavazta. 
 
Dr. Bagó Zoltán polgármester: 
Köszönöm. Egyhangúlag? Egyhangúlag megszavazta. Köszönöm szépen. Kérdezem a Tisztelt 
Képvisel -testületet, hogy kérdés van-e az anyaggal kapcsolatosan? Amennyiben nincs, 
észrevétel van-e az anyaggal kapcsolatosan? Amennyiben nincs, akkor tudunk szavazni. 
Kérdezem, hogy ki az, aki támogatja az el terjesztést? 
 
A képvisel -testület 10 igen szavazattal az alábbi rendeletet alkotja: 
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Kalocsa Város Önkormányzata Képvisel -testületének 8/2025. (III.14.) önkormányzati 
rendelete 

 
lakások és helyiségek bérletér l szóló 11/2006 (VI.22) önkormányzati rendelet 

módosításáról 
 

(A rendelet a jegyz könyv 1. számú melléklete.) 
 

 __________________________________________________________________________________ 
 

5. Szociális rendelet módosítása 
El adó: Dr. Bagó Zoltán polgármester 

 
(Az el terjesztés írásban mellékelve.) 

 
Dr. Bagó Zoltán polgármester: 
Sokszor már emlegetett ez a nyugdíjas támogatás, ennek az újra szabályozása a cél, mégpedig 
szociális helyzet alapján. A lakásfenntartási támogatás is módosításra kerülne a rendelet szerint, 
itt egy egyszer sítés lett bevezetve, és ez is volt a cél. A Szociális Bizottságnak a véleményére 
vagyok el ször kíváncsi, Dr. Magóné. 
 
Dr. Magóné Tóth Gyöngyi képvisel : 
Az 5 tagból 3-an támogatták, 2-en nem. 
 
Dr. Bagó Zoltán polgármester: 
Köszönöm. Kérdezem a Tisztelt Képvisel -testületet, hogy kérdés van-e ezzel kapcsolatosan? 
Turi Tibor. 
 
Turi Tibor képvisel : 
Én csak szeretném mondani az Önkormányzati és Ügyrendi Bizottságnak a véleményét. Itt 
szintén 3 igennel és 2 nemmel szavaztunk err l a rendeletr l. 
 
Dr. Bagó Zoltán polgármester: 
Köszönöm. Borbola Péter. 
 
Borbola Péter képvisel : 
Köszönöm a szót Polgármester Úr. A Pénzügyi Bizottság tárgyalta ezt a napirendi pontot is, és 
2 igen, 2 tartózkodás mellett nem javasolja elfogadásra. Köszönöm szépen. 
 
Dr. Bagó Zoltán polgármester: 
Köszönöm szépen. Kérdés van-e a képvisel k részér l a rendelet-tervezettel kapcsolatosan? 
Amennyiben nincs, észrevétel van-e? Simon Zoltán képvisel  úr. 
 
Simon Zoltán képvisel : 
Köszönöm  a  szót  Polgármester  Úr.  Többször  elmondtam  már  és  változatlanul  ugyanaz  a  
véleményem, hogy én nem tartom helyesnek, hogy a 65 év feletti kalocsai polgároknak az eseti 
támogatását a költségvetés 39 millió Forintról 20 millióra csökkentette. Részben ez a 
kifogásom, részben pedig az, hogy én nagyon nehézkesnek, és megmondom szintén, nem 
tartom életszer nek az információszerzést a nyugdíjak mértékér l. Hiszen itt az operatív 
lebonyolítás az, ami egy rendkívül nehézkes dolog lesz, mert én nem látom jól 



10 
 

megvalósíthatónak azt, hogy a nyugdíjasok majd bejönnek és jelzik, hogy nekik mennyi a 
nyugdíjuk, mert nyilvánvaló az önkormányzatnak err l nincs tudomása, tehát egy önkéntes, 
úgymond bevallás alapján tudja az önkormányzat a rászorultsági mértéket megállapítani. Én 
ezt nem tartom életszer nek, ez nem fog m ködni. És még egyet végezetül, hogy ezt már 
elmondtam több alkalommal, de a véleményem nem változott, hogy ez a támogatás nem 
els sorban a pénzr l szól, hanem els sorban a nyugdíjasok iránti megbecsülésb l, a 
nyugdíjasok iránti tiszteletr l szól. Ez nem els sorban pénzkérdés, ezért én nem értek egyet 
azzal, hogy ilyen mérték  az ezen a soron lév  összeg. Én úgy gondolom, hogy ezt változatlanul 
fenn kellett volna tartani, mert ez egy megbecsülésr l, egy gesztusról szól a város nyugdíjasai 
felé a nyugdíj összegét l függetlenül. Köszönöm szépen. 
 
Dr. Bagó Zoltán polgármester: 
Köszönöm szépen. Van-e más kérdés vagy észrevétel? Akkor menjünk egyben. Turi Tibor 
képvisel  úr. 
 
Turi Tibor képvisel : 
Köszönöm a szót Polgármester Úr. Én úgy gondolom, hogy ez a differenciálás igenis megfelel 
a szociális elvárásoknak. Egy dolgot szeretnék csak itt megjegyezni. Tehát abban az esetben, 
hogyha valaki valóban szociálisan rászorult és bejön az önkormányzathoz, veszi a fáradtságot, 
mert neki lakhatási és egyéb támogatásra van szüksége, akkor be tud jönni, be tudja hozni 
azokat az adatokat, aminek alapján el tudják bírálni, hogy  rászorult vagy nem. Én úgy 
gondolom, hogy azok a nyugdíjasok is, akik igazán rászorultak és többet is fognak kapni, mert 
differenciálva van, én úgy gondolom, hogy veszik a fáradtságot. Nem beszélve arról, hogy 
szerintem az önkormányzat is mindent meg fog tenni annak érdekében, hogy az információ 
eljusson az illetékesekhez, és élni tudjanak ezekkel a jogokkal. Én támogatom ezt a rendeletet. 
Köszönöm. 
 
Dr. Bagó Zoltán polgármester: 
Köszönöm. Jegyz  Úrnak adom meg a szót. 
 
Dr. Kiss Csaba jegyz : 
Köszönöm. Én múltkor is elmondtam, hogy kaptunk egy jelzést, hogy a szociális rendelet 
alapján adott támogatás esetén a szociális rászorultságot vizsgálni kell. Nem lehet ség, kell. Itt 
a nyugdíjak összegszer sége, mértéke között tudunk különbséget tenni. Ezt kollegák 
kidolgozták, hogy mi lehetne egy olyan rendszer, ami talán igazságosabb, mondhatjuk, hogy 
nem az, de talán egy kicsit igazságosabb lenne, hogy azok kapjanak többet, akiknek 
alacsonyabb a nyugdíjuk. De mondom, valamiféle különbséget kell tenni szociális alapon, és a 
szociális rászorultságot vizsgálni kell. És ezért lett volna ez az ötlet. Azért azt rögtön 
elmondom, még miel tt majd valaki nagyon elkezdi propagálni, hogy milyen összegekr l van 
szó, az el terjesztésben szerepl  összegek becsült összegek, tehát ez majd függ azért a kérelmek 
számától is és a költségvetési lehet ségt l is, tehát ne rögtön mindenki azt mondja, hogy hú, én 
biztos 20.000 Forintot fogok kapni. Azért a feltételrendszer ott van. 
 
Dr. Bagó Zoltán polgármester: 
Van-e más kérdés vagy észrevétel az elhangzottakkal vagy az el terjesztéssel kapcsolatosan? 
Schmidt úr. 
 
Schmidt Rajmund képvisel : 
Egy olyan kérdést szeretnék feltenni, hogy 20 millió Forint keretünk van erre, hogy ha szociális 
alapon jönnek a kérelmek a nyugdíjasoktól, mi van, hogyha mondjuk ez a 20 millió Forintos 
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keret magasabb összegre érkezik? Tehát több nyugdíjasunk lesz, aki mondjuk rászorul szociális 
alapon? 
 
Dr. Bagó Zoltán polgármester: 
Szerintem nem ez az eljárásrend a rendelet javaslatunkban, tehát kérlek, hogy akkor olvasd újra, 
mert mivel a soron 20 millió Forint van betervezve, ezért a pénzügy által kidolgozott képlet 
most pillanatnyilag 20 millió Forintot tud felosztani. Természetesen hogyha a költségvetés 
el rehalad és a képvisel -testület úgy dönt, hogy ebbe az alapba bárhonnan pénzt csoportosít 
át, akkor ugyanúgy, mint ahogy a sportkeret, ez a keret is felülr l nyitott, bármikor a 
lehet ségeinknek megfelel en rakhatunk erre forrást. Jegyz  Úrnak adom meg a szót. 
 
Dr. Kiss Csaba jegyz : 
Az el terjesztés pont ezt tartalmazza, hogy majd a költségvetési rendeletben kerülnek ezek a 
számok meghatározásra. Tehát most márciusban vagyunk, nem mertünk mondani pontos 
összeget, ez egy becsült összeg. Ezt majd a képvisel -testület fogja eldönteni, hogy mi legyen 
a maximum és mi legyen a minimumösszeg ezeken a sávokon belül. Így lehetne kialakítani. És 
természetesen, amit Polgármester Úr is mondott, a költségvetés függvénye. Ha több lesz a pénz, 
akkor többet lehet szétosztani, és pont ezért van az, hogy nem szerettük volna el re 
meghatározni, hanem akkor a költségvetés függvénye. Ez lehet pozitív és negatív, de reméljük 
pozitív lesz. 
 
Dr. Bagó Zoltán polgármester: 
Köszönöm. Én pusztán csak annyit szeretnék mondani itt a jegyz könyv kedvéért, hogy azért 
kicsit meg vagyok lep dve, és most volt Alpolgármester Úrnak a hozzászólása generálta ezt 
bennem, én kicsit meg vagyok lep dve azon a nevezzük politikai amnéziának, ami itt 
pillanatnyilag feljött, hiszen ez tulajdonképpen nem is a mi ötletünk, hanem a ti ötleteteket 
poroltuk le. Ugyanis nem tudom, akkor ezek szerint nem emlékszel rá, de 2 évvel ezel tt, 2023. 
január 16-án, aztán 2023. január 23-án az el  Polgármester Úr vezet i értekezleten ezt a 
kérdést tárgyalta, és ugyanazt a javaslatot tette, amit én most tettem. „A nyugdíjas támogatási 
összeg legyen úgy módosítva, hogy az összeghez legyen kötve, legyen 200.000 Forint az 
értékhatár egyedülálló esetén, és szociális rászorultság alapján döntsünk”, ez hangzott el január 
16-án. Aztán január 23-án „a szociális rendeletet módosítani kell, meg kell emelni a 
költséghatárokat, a támogatási összeg azonban marad úgy, hogy a 65 év felettiek kérelmet 
adnának be, október 30-ig nyilatkozzanak, és akkor egy összegben december 10-én ki tudjuk 
fizetni”. Tehát amit most itt eljárásrendet nem tartasz jónak, az önkéntes adatszolgáltatást, azt 
nem mi találtuk ki, azt már 2 évvel ezel tt ti kitaláltátok és tárgyaltátok. De parancsolj, 
megadom a szót. 
 
Simon Zoltán képvisel : 
Köszönöm szépen,  reagálni  szeretnék.  Én  ezt  nem vitatom,  hogy ez  az  ötlet  fölmerült,  de  a  
gyakorlati megvalósításban végül is mégiscsak úgy történt az elmúlt évig is, tehát 2024-ben is, 
hogy a nyugdíjasok, minden kalocsai nyugdíjas megkapta a 2 x 5000 Forintot. És azt se 
felejtsük el akkor, ha már visszatekintünk, hogy az el  ciklusban lév  városvezetés emelte 
3000-r l 5000 Forintra a támogatást. Tehát mi lényegesen megemeltük annak idején, és minden 
kalocsai nyugdíjas megkapta a pénzt. Köszönöm. 
 
Dr. Bagó Zoltán polgármester: 
Igen, és ez jogszabálysért , hogy minden kalocsai szociális alapon, minden 65 év feletti 
megkapta. Ezt szeretném, hogyha aláhúznánk. Dr. Vincze Andrásnak adom meg a szót. 
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Dr. Vincze András alpolgármester: 
Köszönöm szépen. Csak röviden szeretném annyival kiegészíteni, hogy nevezzük ezt bárminek, 
vagy attól függ, hogy ki mit lát e mögé, Simon képvisel  úr említette, hogy ez a nyugdíjas 
korúaknak a megbecsülése. Ezt lehet így is értelmezni, de ne felejtsük el, ez a szociális 
rendeletünk szerint nevesített szociális alapú eseti támogatás. Ez márpedig a korábbi évekb l 
megtörtént jelzések alapján nem maradhat úgy, hogy csak pusztán a 65. életév betöltése teremti 
meg az alanyi jogosultságot a szociális alapú eseti támogatás felvételéhez. Itt most elkészült 
egy el terjesztés, egy új konstrukció, egy új ötlet, én azt gondolom, hogy ezt próbáljuk meg, 
hogy ez így m ködik-e. Képvisel  Úr említette, hogy aggályai vannak, hogy technikailag ez 
hogy fog lezajlani, kérelmek benyújtása, feldolgozása. Erre is gondoltunk, a Lakossági 
Ügyfélszolgálat, a Pénzügyi Osztály és a Jegyz i Osztály összefogott, a munkát átszervezték, 
és kitalálták ennek a konstrukcióját, hogy hogy fogják a kérelmeket feldolgozni, milyen 
kérelem formanyomtatványt fognak kiadni a lakosoknak, hogy fog ez történni, milyen igazolást 
kérnek be, mit nem. Adatvédelmi szempontokat is átgondolták. Én azt gondolom, hogy én rájuk 
merem ezt bízni, hogy megpróbálnak ezzel megindulni, és nyilvánvaló, ha valami teljesen nem 
jó lesz, akkor azt be kell látni és akkor korrigálni kell. De szerintem ez egy alkalmas ötlet, ez 
egy alkalmas és hatékony el terjesztés, és szerintem adjuk meg az esélyt ennek, hogy ez így 
meginduljon. 
 
Dr. Bagó Zoltán polgármester: 
Köszönöm. Turi Tibor képvisel  úr. 
 
Turi Tibor képvisel : 
Köszönöm Polgármester Úr. Ez a téma szerintem nagyon érzékenyen érinti az embereket, és 

leg a nyugdíjasokat, és amikor ezt a döntést meghozzuk, akkor számolnunk kell azzal, hogy 
valakinek tetszeni fog, valakinek nem fog tetszeni. Én úgy gondolom, hogy most az 
önkormányzatnak els sorban szociális alapon kell ezt a döntést meghoznia, szociális 
érzékenységét kell biztosítania, és nem pedig politikai alapon. Tehát akkor, amikor valaki 2023-
ban hoz egy ilyen döntést, hogy elviekben meg kellene csinálni, elviekben egyetért ezzel a 
dologgal, de valószín nek tartom, mivelhogy a választások jöttek, nem merte politikailag 
meglépni ezt a dolgot. Szerintem felül kell emelkedni ezeken a politikai döntéseken, és szociális 
alapon kell elbírálni. Köszönöm. 
 
Dr. Bagó Zoltán polgármester: 
Simon Zoltán képvisel  úr. 
 
Simon Zoltán képvisel : 
Köszönöm a szót Polgármester Úr. Már harmadszorra kérek szót, de ismét meg lettem szólítva. 
Távolodjunk már el a politikától, itt nem politikáról van szó. Nagyon jó visszadobni a labdát, 
hogy politika, politika. Nem politika, itt az id skorúak megbecsülésér l van szó. Itt ne mindig 
ebbe takarózzunk, hogy politika, nem. Az id skorúak iránti tisztelet és megbecsülés, err l van 
szó, és azt minden kalocsai id skorú megérdemli. Köszönöm. 
 
Dr. Bagó Zoltán polgármester: 
Köszönöm. Változatlanul ugyanazt tudom elmondani, 2023. január 16., akkor még jó volt ez 
az ötlet, eltelt 2 év, most nem jó nektek ez az ötlet. Jegyz  Úrnak adom meg a szót. 
 
Dr. Kiss Csaba jegyz : 
Tisztelt Képvisel -testület! Tegyük már félre a politikát egy picit. Amit múltkor is említettem 
a testületi ülésen, kaptunk egy jelzést, hogy ki kell javítani ezt a rendeletet, mert így nem mehet 
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tovább. Azért van itt ez az el terjesztés, mert ezt a jogszabályi úgymond anomáliát vagy hibát 
szeretnénk korrigálni, itt err l beszélünk. Én nem szeretnék politikáról beszélni. Id skorúak 
támogatásáról beszélünk, ezt szeretnénk törvényi keretekben szabályozni. Részünkr l csak 
ennyit szeretnék mondani. És továbbra is tartom azt, hogy err l szó volt korábban is, hogy 
szükséges lesz. Az, hogy most mi lett bel le, az nem az én dolgom, én azt szeretném, hogy ezt 
jogszabályi szinten is rendezzük, törvényeknek megfelel en legyen a szociális rendeletünk. 
Nem szeretnék én utána olyan kalamajkát okozni, hogy valakinek ez adóköteles jövedelme 
legyen, meg satöbbi, meg az önkormányzat még pluszban ráfizessen valamit. Ezért szeretném 
ezt most rendbe tenni. 
 
Dr. Bagó Zoltán polgármester: 
Simon képvisel  úr. 
 
Simon Zoltán képvisel : 
Köszönöm szépen. Polgármester Úr, ha háromszor elmondja, hogy 2023-ban meg 2022-ben 
milyen javaslat született, akkor én bocsásson meg, de háromszor elmondom, hogy lehet, hogy 
volt egy ilyen felvetés, de a tény, a cselekedet az nem ez volt. Tavaly kétszer 5000 Forintot 
kapott minden kalocsai nyugdíjas, és még egyszer elmondom, hogy az elmúlt vezetés emelte 
3000-r l 5000 Forintra, ami szöges ellentétben áll azzal, amit Ön lobogtat, hogy ezt mondták. 
Rendben van, de a tények, a döntések nem az volt, hanem az emelés, és a minden nyugdíjasnak 
való támogatás kiutalása. Köszönöm szépen. 
 
Dr. Bagó Zoltán polgármester: 
Akkor negyedszer is elmondom, jogszabálysért  volt. 2023 januárjában felmerült, hogy a 
jogszabálysértést ki kell javítani és ki is lehet javítani ugyanazzal a javaslattal, amivel mi most 
ideállunk. Semmi politika nincs benne. 2023 januárban már felmerült, nem tettétek meg, most 
2025 március van, meg kell tenni. Ilyen egyszer . Minden más az csak mindenkinek a politikai 
munkásságának a része. Magóné Tóth Gyöngyi. 
 
Dr. Magóné Tóth Gyöngyi képvisel : 
Egy kérdésem lenne. Ki vállalja föl annak a felel sségét, hogy jogszabályellenesen szavazunk? 
Én biztos nem. 
 
Dr. Bagó Zoltán polgármester: 
Az el terjesztés most jogszabályszer . 
 
Dr. Magóné Tóth Gyöngyi képvisel : 
Igen. Tehát amit Jegyz  Úr mondott, arra reagálnék. A másik, van itt az el terjesztésben egy 
olyan, hogy a postaköltsége ezeknek a pénzeknek, az egyszeri postaköltsége – tegnap elmondta 
Osztályvezet  Úr – 1.235.760 Forint. Ha ez kétszer, akkor szorozzuk be kett vel, hogy 
mennyibe kerül. Ha most viszont elvégezzük azt a folyamatot, hogy bejön az illet , kérvényezi, 
megadja az adatait, képben leszünk, hogy a kalocsai nyugdíjas korosztály, a 65 év felettieknek 
milyen  az  anyagi  helyzete,  sokkal  nagyobb  esélyünk  van  arra,  hogy  itt  megadja  majd  a  
számlaszámát, és akkor ezen az összegen is jelent sen tudunk spórolni, amit rá tudunk költeni 
arra, ha lesz rá anyagi lehet ségünk, hogy többet tudjunk adni. Tehát úgy gondolom, hogy ez 
nagyon fontos dolog. Nagyon fontosnak találom még azt is, hogy a kommunikációnak nagyon 
jónak kell lenni, tehát ezt el kell magyarázni az embereknek, hogy mir l van szó, mert 
mindenféle pletykát lehet hallani. És arra kérem a képvisel társaimat, hogy pontosan azt 
mondják el, amir l szó van. Köszönöm. 
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Dr. Bagó Zoltán polgármester: 
Köszönöm. Képvisel  Úr. 
 
Simon Zoltán képvisel : 
Köszönöm szépen. Köszönöm a megértését Polgármester Úr, de hát reagálnom kell az 
elhangzottakra. Persze mindennek vannak költségei, igen, hát ezt senki nem tagadta, hogy 
postaköltségek merülnek föl, na de ha az ember vállalja ezt, akkor vállalni kell a járulékos 
költségeket is, ami teljesen természetes. Képvisel  Asszony fölvetette, hogy majd az emberek 
bejönnek, itt fognak sorban állni a folyosón, és hozzák a nyugdíjszelvényeiket. Nem fognak. 
Nem fognak, részben egy csomó emberhez sajnos – néhány éve csinálom ezeket a dolgokat – 
nem fog eljutni mindenkihez az információ. Vannak olyan emberek, akik nincsenek benne 
ebben az információáramlásban, ami nekünk esetleg természetes. Egy. Kett , a másik pedig, 
hogy az emberekben van egy, hát nem tudom, hogy fogalmazzam, szemérem vagy 
szégyenl sség. Ez életszer . Ez életszer , egy csomó ember azt fogja mondani, hogy nem fogok 
én bemenni ott kuncsorogni a pénzért és mondani, hogy nekem csak ennyi, meg ennyi. Nem 
fog bejönni. És akkor máris egy olyan réteg, nem egy, nem kett , lehet, hogy jelent s számú 
ember ki fog maradni ebb l a juttatásból, aki jogosult lenne. Én nem vonom kétségbe abszolút, 
amit Polgármester Úr mondott, hogy van erre egy apparátus, vannak emberek, szakért k, én 
ismerem az itt dolgozó embereket, kiváló szakemberek, mert el fogják végezni a munkájukat. 
Nem ezzel van probléma. Azzal van probléma, hogy az emberek nem fognak bejönni és nem 
fognak jelentkezni. Amióta ez a téma napirenden van, éppen tegnap az egyik kalocsai 
élelmiszeráruházban összefutottam néhány emberrel, és megkérdezték t lem, hogy ez hogy fog 

ködni, én mit tudok róla? És én azt mondtam, hogy majd be kell menni, igazolni kell a 
nyugdíjat, és annak megfelel en a sávos elbírálás alapján vagy kapsz ilyet, vagy nem kapsz 
ilyet. És háromból kett  azt mondta, hogy na hát  nem fog bejönni. Nem fog bejönni itt 
kunyerálni a pénzért, hogy akkor  kapjon, meg így, meg úgy, meg amúgy. Életszer ség. Ez 
nem életszer , ez a véleményem. De hát jó, mindenkinek lehet más véleménye, én elfogadom, 
hogy másnak más a véleménye, nekem ez. Köszönöm szépen. 
 
Dr. Bagó Zoltán polgármester: 
Miel tt megadom a szót Turi képvisel  úrnak, ez egy szakmai kérdés, próbáljuk szakmai 
keretek között tartani. Szerintem itt a képvisel -testületben és a teremben valamennyien, 
mindannyian egyetértünk abban, hogy szeretnénk a nyugdíjasokat támogatni minél többel. 
Most arra kérem a Tisztelt Képvisel ket, hogy válasszuk ketté a problémát, hiszen abban 
egyetértünk, hogy minél több pénzt szeretnénk adni a nyugdíjasainknak. Ehhez az kell, hogy 
jól gazdálkodjunk, és az ezen a soron lév  összeghez menet közben, év közben tudjunk 
hozzárakni. Szerintem itt mindannyian párthovatartozástól függetlenül abban vagyunk 
érdekeltek, hogy ezen a soron minél több pénz legyen. És ebben egyet is értünk, hosszasan, 
hetek, hónapok óta vitatkozunk ezen a kérdésen, szerintem ebben mindannyian egyetértünk, 
mindenki több pénzt akar adni a nyugdíjasainknak. Ez az els  kérdés, ebben nincs is vita. 
Viszont van egy eljárástechnikai kérdés, ami már két éve lebeg. Pillanatnyilag az eljárásrendünk 
nem szabályos. Most arra kérek támogató szavazatokat, hogy szerkesztettünk egy olyan 
el terjesztést, amelyben az eljárásrend az jogszabályszer  lesz, és ezek után jön a következ  
feladat. Egy hónappal ezel tt a költségvetésbe ekkora összeget tudtunk betervezni, két hónap 
múlva, három hónap múlva, négy hónap múlva lehet, hogy jobb lesz. Kérem a Tisztelt 
Képvisel ket akkor, hogy akár általános tartalék terhére, akár ingatlangazdálkodás terhére, 
bárminek a terhére, forrásmegjelöléssel hozzanak be módosító javaslatot, ahogy majd halad 
el re a költségvetés, és töltsük feljebb ezt a kasszát, hogy közösen több pénzt tudjunk adni a 
kalocsai nyugdíjasoknak. De ett l még nem szabadulunk meg attól a feladattól, hogy az 
eljárásrendet jogszabályszer vé kell tenni. Ez a rendeletmódosítás nem arról szól, hogy ki 
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mennyit szeretne adni a nyugdíjasoknak, az a költségvetésben eld lt, hogy most mennyi van rá. 
Most ez a javaslat arról szól, arról a rendeletr l, hogy milyen technikával és milyen 
jogszabályszer  eljárásrenddel tudjuk a nyugdíjasainknak ezt az összeget odaadni. És görget 
el ttünk egy kérdést, hogy az a mi feladatunk, hogy úgy gazdálkodjunk, hogy minél többet. És 
én megértem Simon képvisel  úrnak az aggályait, mi is járjuk a várost, találkozunk az 
emberekkel, ugyanezekkel a kérdésekkel szembesülünk. Nekem mind a két szül m már 
nyugdíjas, ugyanezeket a kérdéseket k is feltették. De nekem err l az jut az eszembe, hogy 
hétvégén találkoztam a Nyugdíjas Egyesülettel, voltak 180-an, egyöntet en üdvözölték azt, 
hogy sávos lesz, egyöntet en üdvözölték, hogy a gazdag nyugdíjasok nem kapnak, a nagyon 
szegény nyugdíjasok sokkal többet kapnak, mint ami eddig volt, és van benne egy arányosítás. 
És mindez jogszabályszer . A harmadik pedig, hogy hát vagyunk itt egy páran képvisel k, 
mindenki találkozik a lakossággal. A rendelet-tervezet olyan id határokat ad, hogy lesz id nk 
felkészíteni a lakosságot. Kampányt kell indítani, hogy be kell jönni, a képvisel knek ki kell 
menni. Az egyéni körzetes képvisel k ismerik a saját nyugdíjasaikat, járni kell a várost, járni 
kell a civil szervezeteket, satöbbi, satöbbi, hogy minél több olyan nyugdíjas legyen, aki most 
már jogszabályszer  eljárásrendben tudja majd megigényelni és megkapni az igazságosan 
elosztott keretösszegünket, amely keretösszegben itt mindannyian egyetértünk, hogy azt a 
keretösszeget emelni szeretnénk folyamatosan a lehet ségeinkhez mérten. Turi Tibor képvisel  
úrnak adom meg a szót. 
 
Turi Tibor képvisel : 
Köszönöm a szót Polgármester Úr. Most beszélgetünk a nyugdíjasoknak a támogatásáról, én a 
nyugdíjasok szemszögéb l próbálom ezt megvilágítani. Én magam is már nyugdíjas vagyok, 
és többen vagyunk itt nyugdíjasok. Én úgy gondolom, hogy a nyugdíjasok közt is megvan egy 
szociális érzékenység egymással szemben. Simon képvisel  úr mondta, hogy hát jó páran úgy 
gondolták, hogy nem fognak bejönni. Aki nem fog bejönni, az úgy gondolom, hogy nem veszi 
a fáradságot, vagy nincs rá szüksége. De amit akarok mondani, hogy van egy nyugdíjas réteg, 
mert  ahogy a  Polgármester  Úr  is  mondta,  van  egy  réteg,  aki  jobb  módú,  és  ez  a  jobb  módú 
nyugodtan tudja támogatni a rászorultakat, akik valóban olyan életkörülmények között vannak, 
hogy szükségük van ezekre a forrásokra. Sokat hallok viszont olyat, amikor azt mondja a 
nyugdíjas, hogy könyörgöm, ne küldjétek nekem már ki ezt a pénzt. Tehát aki jól áll, az van 
annyira szociálisan érzékeny, meg inkább azt mondja, hogy fölajánlja annak, aki rászorult. 
Természetesen a technikai megoldás nem egyszer , hogy majd ajándékozza oda, meg egyéb 
más dolgokkal, hanem a legegyszer bb megoldás, hogyha maga az önkormányzat kezeli ezt a 
kérdést. Köszönöm szépen. 
 
Dr. Bagó Zoltán polgármester: 
Köszönöm szépen. Jegyz  Úr.  
 
Dr. Kiss Csaba jegyz : 
Én próbálok a jogszabályba besz külni. Most kicsit gondoljunk mondjuk két lépéssel el re. 
Kaptunk annak idején egy szakmai segítségnyújtást, hogy gondoljuk át ezt a rendeletet, mert 
érezte a kormányhivatal, hogy itt nem mindegyik paragrafus tökéletes. Mi van akkor, hogyha 
kapunk egy törvényességi észrevételt, és azt mondja a kormányhivatal, hogy ez 
jogszabálysért ? Akkor az eredeti se mehet, akkor nulla. 
 
Dr. Bagó Zoltán polgármester: 
Még egyszer hangsúlyozni szeretném, hogy én megértem az érveidet, és hát 80 százalékban 
egyébként valósak is az eljárástechnikát illet en, de ez a mi feladatunk, hogy aki nem jön be, 
akkor küldjünk ki valakit, és interjúvoljuk meg. De magát az eljárásrendet ebben a rendeletben 
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most nekünk szabályszer síteni kell, és ez egy teljesen másik kérdés, hogy ezen a soron mennyi 
van, és hogy mennyit tudunk szétosztani, ez két különböz  dolog most. Vincze képvisel  úr, 
Alpolgármester Úr. 
 
Dr. Vincze András alpolgármester: 
Köszönöm szépen a szót. Én úgy gondolom, teljesen korrekten kitárgyaltuk minden 
vonatkozásban ezt az el terjesztést és rendeletmódosítást. Egy vonatkozásban szeretnék 
hozzászólni. Többször is el jött az aggályként, hogy nem fognak bejönni a nyugdíjasok, és épp 
Magóné képvisel  asszony jelezte, hogy nagyon fontos a kommunikáció. Most meg is ragadom 
az  alkalmat,  nem  kell  bejönni,  nem  kötelez  bejönni,  nehogy  valaki  azt  gondolja,  hogy  aki  
esetleg olyan beteg, vagy olyan állapotban van, az el lesz zárva a kérelem beadásától, mert nem 
tud bejönni, vagy nem akar bejönni, a közlekedés, szállítás is lehet, hogy problémás. Nem kell. 
El kell olvasni a rendeletmódosításnak a szövegét, ami úgy szól, hogy személyesen a Lakossági 
Ügyfélszolgálaton a kérelmét el terjesztheti, elektronikus úton, ez se egy nagy hókuszpókusz, 
azért mindannyian tudjuk, hogy bizony a nyugdíjas korosztályban igen sokan használnak 
elektronikus platformokat, akár közösségi médiát, e-mailezést, ez már nem a világ 8. csodája. 
És hogyha az se megy, akkor hagyományosan kézzel kitöltve, postai úton, 
formanyomtatványon. 
 
Dr. Bagó Zoltán polgármester: 
És meghatalmazott útján is eljárhat. Gyerekét, unokát beküldheti, a szomszédot. Senki nem fog 
kimaradni bel le. 
 
Dr. Vincze András alpolgármester: 
Az összes létez  lehet ség ugyanúgy fel van kínálva minden egyes kérelmez  részére. 
Köszönöm szépen. 
 
Dr. Bagó Zoltán polgármester: 
Még egyszer elmondom, itt nem az összegszer ségr l van szó, az eljárásrendr l. Van-e más 
kérdés vagy észrevétel? Akkor ezt kitárgyaltuk, szavazás következik. Kérdezem a Tisztelt 
Képvisel -testület, ki az, aki támogatja ezt az el terjesztést? 
 
A képvisel -testület 6 igen, 4 nem szavazattal nem fogadja el a rendelet-tervezetet. 
 
 __________________________________________________________________________________ 
 

6. Kalocsai Vagyonhasznosítási és Könyvvezet  Nonprofit Kft. 2025. évi üzleti 
tervének elfogadása 
El adó: Dr. Bagó Zoltán polgármester 

 
(Az el terjesztés írásban mellékelve.) 

 
Dr. Bagó Zoltán polgármester: 
Az elfogadott költségvetés alapján készült az üzleti terv. A Pénzügyi Bizottságnak a 
véleményével kezdjük a vitát, Borbola Péter képvisel  úr. 
 
Borbola Péter képvisel : 
Köszönöm a szót Polgármester Úr. A Pénzügyi Bizottság tárgyalta ezt a napirendi pontot, 2 
igen és 2 tartózkodás mellett nem javasolja elfogadásra. Köszönöm szépen. 
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Dr. Bagó Zoltán polgármester: 
Köszönöm. Van-e más bizottsági vélemény? Schmidt Rajmund, Gazdasági Bizottság? 
 
Schmidt Rajmund képvisel : 
A Gazdasági Bizottság is tárgyalta, és 3 tartózkodás mellett nem javasolja elfogadásra. 
 
Dr. Bagó Zoltán polgármester: 
Köszönöm. Amennyiben nincs több bizottsági vélemény, kérdések, észrevételek következnek. 
Borbola Péter. 
 
Borbola Péter képvisel : 
Köszönöm a szót Polgármester Úr. A Pénzügyi Bizottságon felmerült több bizottsági tagunknál 
is az az aggály az anyaggal kapcsolatban, f ként a TV-t kifogásolta a bizottságon a tagunk, 
hogy van-e rá mód, hogy esetleg majd az Innovációs Központhoz kerüljön vissza? Kaptunk is 
ott egy választ talán Alpolgármester Úrtól, hogy ez egy pillanatnyi állapot, hogy itt marad, most 
az eljárás miatt egyel re hagyjuk a Vagyon Kft-nél, és majd amikor intézményi formába kerül, 
akkor ezt újra gondoljuk. Nem tudom, hogy ez helytálló-e, erre szeretnék kérni választ, hogy 
az valóban? 
 
Dr. Bagó Zoltán polgármester: 
Igen. 
 
Borbola Péter képvisel : 
Köszönöm. Illetve, ami egy másik aggály volt, az én aggályom az uszoda tekintetében, ezt már 
az el  ülésen is elmondtam, ott nekem az nem tetszett, hogy az uszoda bezárása miatt 
fennmaradt összeg nem az uszodára, vagy legalábbis a költségvetés alapján úgy látszik, hogy 
nem az uszodára lesz költve. Megint csak egyre kisebb számot látok benne, ez a 12,7 millió 
kerül konkrétan az uszoda fejlesztésére, a többi az a 27-b l úgy látom üzemeltetésre talán megy 
el, vagy ott a rezsiket tetszett említeni Polgármester Úr. Én alapvet en ezt a nagyobb problémát 
látom az anyaggal kapcsolatban, a többivel összességében nincsen. Emiatt nem tudom 
támogatni majd ezt az el terjesztést. Köszönöm szépen. 
 
Dr. Bagó Zoltán polgármester: 
Köszönöm. Nem biztos, hogy értettem ezt a hozzászólást, de mindegy. Van-e más észrevétel 
ezzel kapcsolatosan? Amennyiben nincs, szavazás következik. Kérdezem, ki az, aki támogatja 
ezt a napirendi pontot? 
 
A képvisel -testület 6 igen szavazattal és 4 tartózkodással az alábbi határozatot hozza: 
 
Kalocsa Város Önkormányzata 37/2025 számú határozat 
Kalocsai Vagyonhasznosítási és Könyvvezet  Nonprofit Kft 2025. évi üzleti tervének 
elfogadása 
 

Határozat 
 
Kalocsa Város Önkormányzatának Képvisel -testülete 
 
1) Elfogadja a Kalocsai Vagyonhasznosítási és Könyvvezet  Nonprofit Kft. jelen el terjesztés 

mellékletét képez  2025. évi üzleti tervét, eredménytervét, melyben összesen 772 389 e Ft 
önkormányzati finanszírozási igény mutatkozik 2025. évre az alábbi bontásban: 
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              Adatok ezer Ft-ban 

Általános feladatok, f tevékenységi kör (kötelez  közfeladatok, vállalkozási 
feladatok, központi irányítás)     717 749 

Uszodaüzemeltetés 27 000 

Közfoglalkoztatás 235 

Kalocsa TV m ködtetése 27 405 
 
Felel s:     polgármester 
Határid :  azonnal 
 
2) Felhatalmazza a polgármestert és a Kalocsai Vagyonhasznosítási és Könyvvezet  Nonprofit 

Kft. ügyvezet jét az 1) pontban foglaltaknak megfelel  2025. évi támogatási és 
finanszírozási szerz dések megkötésére.  

 
Felel s: polgármester, ügyvezet  
Határid : azonnal 
 

Értesülnek: a képvisel -testület bizottságai 
 Önkormányzati Hivatal Jegyz i Osztály 

És általuk az érintettek.  
 
 __________________________________________________________________________________ 
 

7. Kalocsai Innovációs és Közm vel dési Központ Nonprofit Kft. 2025. évi üzleti 
tervének elfogadása 
El adó: Dr. Bagó Zoltán polgármester 

 
(Az el terjesztés írásban mellékelve.) 

 
Dr. Bagó Zoltán polgármester: 
Szintén az elfogadott költségvetés alapján készült. El ször a Pénzügyi Bizottságnak a 
véleményét kérdezem, Borbola Péter. 
 
Borbola Péter képvisel : 
Köszönöm a szót Polgármester Úr. A Pénzügyi Bizottság tárgyalta, és 4 igennel egyhangúlag 
elfogadásra javasolja. Köszönöm szépen. 
 
Dr. Bagó Zoltán polgármester: 
Köszönöm szépen. Van-e más bizottsági vélemény? Schmidt Rajmund, gazdasági? 
 
Schmidt Rajmund képvisel : 
A Gazdasági Bizottság is tárgyalta az el terjesztést, és elfogadásra javasolja. Illetve a felügyel  
bizottság elnökeként is szeretném mondani, hogy a felügyel  bizottság is elfogadásara javasolja 
az üzleti tervet. 
 
 
Dr. Bagó Zoltán polgármester: 
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Köszönöm szépen. Simon Zoltán, Kulturális Bizottság? 
 
Simon Zoltán képvisel : 
Köszönöm szépen a szót. A Kulturális és Oktatási Bizottság tárgyalta, és 4 igen, 1 
tartózkodással elfogadásra javasolja az anyagot. És ha szabad, akkor egy-két gondolatot 
hozzáf znék az anyaghoz. Áttekintettük az anyagot, és szakmai szempontból én az anyagot 
megfelel nek tartom. A célkit zések reálisak és jók, ez teljesen egyértelm , de egy-két 
kifogásom lenne. Az egyik az, hogy egy üzleti terv az nem teljesen így néz ki, mint ez az anyag. 
Tudom, bizottsági ülésen ez már fölmerült, Polgármester Úr ott volt és részben válaszolt is erre, 
hogy ez egy összegtömeg, ami gyakorlatilag ennek az egyes tevékenységekre való 
felhasználása majd az id  folyamán kialakul, hogy mire mennyi összeg kerül beépítésre. Ezt el 
is tudom fogadni, de akkor is, ha már azt a nevet adjuk az anyagnak, hogy üzleti terv, egy üzleti 
terv nem ilyen. Tudniillik az üzleti tervnél a tevékenységek mellé föl kell tüntetni az összegeket, 
hogy az a tevékenység mennyibe kerül. Ez az egyik észrevételem. De még egyszer mondom, 
ett l függetlenül én igennel szavaztam és el tudom fogadni az anyagot, mert szakmailag az 
anyag jó. Viszont van még egy kifogásom az el  év értékelésénél. Itt van egy-két olyan 
megjegyzés,  ami  abszolút  nem  fedi  a  valóságot,  én  nem  is  értem,  hogy  ez  miért  így  került  
megfogalmazásra. Ha nagyon összefoglalni akarom, akkor az anyag úgy értékeli az elmúlt 
id szakot, hogy rossz volt, hogy nem teljesítette a KIK Kft. a közm vel déssel kapcsolatos 
feladatait, és például idéznék, „az elmúlt négy évben városunk kulturális élete hanyatlóban 
volt”. Azért bocsánatot kérek, ha visszatekintünk az elmúlt négy év rendezvényeire, a 
mindenféle olyan akciókra, ami a kulturális életet színesítette, ezzel nem azt akarom mondani, 
hogy nem voltak olyan szegmensek, ahol lehetett volna jobban – például a színház –, én nem 
ezt akarom mondani, de akkor írjuk le, hogy a színháznál, vagy itt, vagy itt problémák voltak. 
De ne en bloc azt írjuk le, hogy az elmúlt négy évben a kulturális élet hanyatlóban volt. Ez nem 
igaz, ez hazugság, mert nem volt hanyatlóban. Nagyon színvonalas és nagyon jó rendezvények 
tömege volt az elmúlt négy évben. És ilyet, hogy a lakosság bizalmát elvesztette az intézmény, 
most bocsánat, most nem akarok már – szépen fogalmazok – ilyen butaságot leírni, nem tudom 
kinek az agyában született meg, hogy a lakosság bizalmát elvesztette. Hogy vesztette volna el? 
Rendkívül látogatottak voltak a rendezvények, jók voltak a rendezvények, sokezer ember volt 
kint a rendezvényeken. Én ezt abszolút indokolatlannak, és sajnos muszáj, akkor hadd hozzam 
föl én is a politikát, egy kicsit ilyen politikai megrendelésszagúak ezek a megfogalmazások, 
egy megfelelési kényszer, hogy a múltban minden rossz volt, és bezzeg majd a jöv  csodálatos 
lesz. Egy kicsit ezt sugallják ezek a mondatok. És akkor 2025-ben a lakosság bizalmának a 
visszaszerzése a cél, ez már nevetséges. Szóval eddig mindenki elvesztette a bizalmat, most 
2025-ben pedig minden gyönyör  lesz és a lakosság visszaszerzése a cél. Ilyet ne írjunk le, én 
azt kérem. Hogyha ezt egy kalocsai látja, hallja, akkor azt mondja, hogy ez nevetséges állítás, 
ez nem igaz. Ez a véleményem. Ett l függetlenül az anyagot jónak tartom, és én is elfogadásra 
javaslom. Köszönöm szépen. 
 
Dr. Bagó Zoltán polgármester: 
Köszönöm szépen. Most a meglepetést l nem találom a szavakat. Hát ha valahol, akkor most a 
kalocsaiak látták és hallották ezeket a mondatokat. A kultúra az ebb l a szempontból szerintem 
kicsit hasonlít a focihoz, mert mindenki ért is hozzá, vagy legalábbis mindenkinek van róla 
egyébként szubjektív véleménye vagy érzete. Én azt gondolom, hogy a KIK-nek a korábbi 

ködését anno is min sítették a polgárok, folyamatosan min sítik a polgárok, most is 
min síteni fogják a polgárok. Ennél többet én ebbe a kérdéskörbe nem látok bele. Ez egy üzleti 
terv. Szerintem az üzleti terv kritériumainak megfelel. Megadom a szót Pécsi Vivien képvisel  
asszonynak. 
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Pécsi Vivien képvisel : 
Köszönöm szépen. A bizottsági ülésen is már elmondtam az ezzel kapcsolatos véleményemet. 
Az el  öt évben több nagysiker  rendezvény is megrendezésre került, amely mind költségeit 
tekintve, mind természetszer en a látogatottságot tekintve is rendkívül népszer  volt. Ebben 
nagyon jó érzés volt részt venni, mind szervez ként, mind akár látogatóként. De egy 
közm vel dési társaságnak nem csak a nagy rendezvényekre kell fókuszálni, hanem azokra a 
kisebb, minimális költségekkel járó, de népszer  eseményekre is, amelyek igenis elhaltak az 
elmúlt években, mint egy családi nap, egy kézm ves foglalkozás, egy kisebb zenés est vagy 
egy pódium-el adás, egy író-olvasó találkozó. Ezek feledésbe merültek. A könyvtár 
lehet ségeihez mérten ezeket saját körében szervezte is, de nem csak az  feladata az ilyen 
jelleg  programszervezés, s t. Megemlíteném itt a színházi évadot, az el adásokat, amelyeket 
els  pillanattól hiányolt a lakosság, ahogy ezek elt ntek. Akkor ez több okból nem valósult 
meg. Le szeretném itt szögezni, mind a kollegák és mind a saját véleményemet mondom, nem 
az el  vezet kre vagy vezetésre mutatunk vissza, hanem figyelemmel kísérjük a lakossági 
igényeket, próbáljuk betölteni azokat a hiányosságokat, amelyekre jelzést kapunk. Ehhez 
mérten a fent említett programtípusokat vissza is hívtuk már a programnaptárunkba, és a 
közönség visszajelzéseit tekintve ezek sikeresek is. A lakosság és a látogatók, a közönség 
érdekl dését bizony rendkívül nehéz visszanyerni. Paks, Dunapataj, Kisk rös elhívta a 
színházba  járó  közönséget,  és  nem  olyan  rövid  id ,  mire  ezt  a  bizalmat  a  lakosság  újra  
megszavazza a KIK-nek és a rendezvényeinek. Mire újra beépítik a lakosok is a saját 
rendezvénynaptárukba vagy a programnaptárukba ezeket az eseményeket, azok igenis id t 
fognak elvenni. Meg kell szoknia a lakosságnak, hogy újra rendszeresen megrendezésre kerül 
a színházi évad, a mozgó mozi, különböz  színházi el adások vagy például a rendszeres 
gyermekprogramok. Az üzleti tervben igen, kiolvasható egy megfelelési vágy. Ezt azt hiszem, 
hogy mind a magam, mind a kollegáim, mind a jelenlegi ügyvezet  nevében mondhatom. És 
ez a megfelelési vágy a lakosság felé irányul, hogy olyan m sorokkal kedvezzünk a 
kalocsaiaknak, amelyek megelégedéssel töltik el ket, és hogy ne kelljen feltétlenül más 
városba utazni egy kellemes délután eltöltéséért, hanem itt helyben is megtalálják a szórakozni 
való lehet séget. Úgy gondolom, hogy ilyen megfelelési vágy nélkül nem is érdemes 

vel désszervez nek vagy vezet nek lenni. Köszönöm szépen. 
 
Dr. Bagó Zoltán polgármester: 
Köszönöm szépen. Simon Zoltán képvisel  úr. 
 
Simon Zoltán képvisel : 
Köszönöm szépen a szót Polgármester Úr. Ellentmondások voltak Képvisel  Asszony 
mondataiban, hiszen éppen az elmúlt testületi ülésen értékeltük a könyvtárnak a munkáját. Én 
úgy tudom, hogy a könyvtár a KIK része. Tehát gyakorlatilag nem lehet szétválasztani, hogy 
volt  egy  könyvtár,  meg volt  egy  KIK.  Nem,  ez  egy  szervezeti  egység  volt.  És  éppen  a  múlt  
testületi ülésen mindenkinek egyöntet en az volt a véleménye, hogy hú de jól dolgozott a 
könyvtár, hogy mennyire társadalmasított, mennyire nyitott volt, milyen rengeteg rendezvény 
volt, rengeteg látogató volt. Most akkor ezek a tények ezekkel a mondatokkal hogy jönnek 
szinkronba? Sehogy. Egész nyáron térzene, satöbbi a sétálóutcában, igenis nagyon népszer ek 
voltak a rendezvények. Én nevetséges túlzásnak érzem ezeket a mondatokat, de ha már ismét 
megszólaltam, szeretném fölvetni azt, hogy az elmúlt évben is rendkívül népszer  volt és jó 
volt a pünkösdi néptáncfesztivál, és most én nem látom a programokban benne, amit hiányolok. 
Annyira ki lett emelve a népm vészet, és hát még egy tanácsnokunk is van a népm vészet 
tekintetében, hogy érdekes, hogy ez a pünkösdi fesztivál elt nt. Tehát akkor most már 2025-
ben ez nem fontos? Tavaly volt, sokan itt voltak, rengeteg ember volt, és most már nincs. Hát 
én úgy érzem, hogy ez egy szakmai visszalépés. Köszönöm szépen. 



21 
 

 
Dr. Bagó Zoltán polgármester: 
Ehhez annyit szeretnék hozzátenni, hogy a KIK-ben például tavaly párhuzamosan három cég 
fel volt kérve bels  ellen rzésre. Tavaly volt, idén nincs. És tudnék még ilyen példákat mondani 
a korábbi KIK-nek a gazdálkodásából, csak nem mutogatok vissza, mert most az üzleti tervet 
nézzük. De hogyha igénylik, akkor szívesen beszélek egyébként az elmúlt KIK-r l, a KIK-nek 
a gazdálkodásáról, a KIK-nek a munkaviszonyairól, a KIK-nek a megbízási szerz déseir l, a 
KIK-nek a rendezvényszervezésér l, a KIK-nek az alvállalkozóiról és még sorolhatnám, de 
szerintem nem ez a napirendnek a tárgya. Kákonyi Istvánnak adom meg a szót. 
 
Kákonyi István képvisel : 
Köszönöm Polgármester Úr. Csak egy rövid reagálás, igen, valóban jó program volt a Pünkösdi 
Népm vészeti Fesztivál, három alkalommal rendeztük meg. Ezzel kapcsolatban egy dolgot 
vetnék fel, hogy például volt egy helyi tánccsoport, aki egyik évben sem tudott rajta részt venni, 
mert neki már évekre el re és évekre visszamen leg is például a szentendrei skanzenben volt 
programja, nem tudtak részt venni. De ett l még talán jelent sebb az, amit már Polgármester 
Úr is többször említett, hogy célunk, hogy 2028-ban a Folklór Fesztivál 60. évfordulójára 
visszaállítsuk, vagy újra megrendezzük. Ennek már történnek lépései, Polgármester Úr is 
tárgyalt már, én is folyamatban vagyok több tárgyalásban is ez ügyben, és ennek lesznek 
programelemei már a következ  években, viszont ezt nem egyik pillanatról a másikra tudjuk 
megszervezni, ez azért id igényes, de minden hasonló programot vissza fogunk állítani, ami 
volt is eddig. Köszönöm. 
 
Dr. Bagó Zoltán polgármester: 
Köszönöm szépen. Van-e más kérdés vagy észrevétel az anyaggal kapcsolatosan? Amennyiben 
nincs, akkor szavazás következik. Kérdezem, hogy ki az, aki támogatja az el terjesztést? 
 
A képvisel -testület 10 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza: 
 
 
Kalocsa Város Önkormányzata 38/2025 számú határozat 
Kalocsai Innovációs és Közm vel dési Központ Nonprofit Kft. 2025. évi üzleti tervének 
elfogadása 
 

Határozat 
 
Kalocsa Város Önkormányzatának Képvisel -testülete  
 
1) Elfogadja a Kalocsai Innovációs és Közm vel dési Központ Nonprofit Kft. jelen 

el terjesztés mellékletét képez  2025. évi üzleti tervét, eredménytervét, melyben összesen 
153 276 e Ft önkormányzati támogatási igény mutatkozik 2025. évre az alábbi bontásban: 

 
 
 
 
 
 
 
             Adatok ezer Ft-ban 
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Nyilvános 
könyvtári és 
közm vel dési 
alapfeladatok  

Városi kulturális, hagyomány rz , sport-
, szabadid s és más hasonló közösségi 
rendezvények lebonyolítása, színház 

ködtetése, alapító okiratban szerepl  
egyéb feladatok ellátása 

Pályázatok, 
projektek 
lebonyolítása 

Összesen 

114 294 38 982 0 153 276 
 

    

 
Felel s:     polgármester 
Határid :  azonnal 
 
2) Felhatalmazza a polgármestert és a Kalocsai Innovációs és Közm vel dési Központ 

Nonprofit Kft. ügyvezet jét az 1) pontban, valamint a hatályos közm vel dési 
megállapodásban foglaltaknak megfelel  2025. évi támogatási szerz dések megkötésére.  

 
Felel s: polgármester, ügyvezet  
Határid : azonnal 
 

Értesülnek: a képvisel -testület bizottságai 
 Önkormányzati Hivatal Jegyz i Osztály 

És általuk az érintettek.  
 
 __________________________________________________________________________________ 
 

8. 2025. évi éves összesített közbeszerzési terv összeállítása 
El adó: Dr. Bagó Zoltán polgármester 

 
(Az el terjesztés írásban mellékelve.) 

 
Dr. Bagó Zoltán polgármester: 
A képvisel k megkapták az anyagot. Kérdezem, hogy ezzel kapcsolatosan van-e kérdés vagy 
észrevétel? Borbola Péter képvisel  úr. 
 
Borbola Péter képvisel : 
Köszönöm a szót Polgármester Úr. A Pénzügyi Bizottság tárgyalta ezt a napirendi pontot is, és 
4 igennel egyhangúlag elfogadásra javasolja. Köszönöm szépen. 
 
Dr. Bagó Zoltán polgármester: 
Köszönöm szépen. Schmidt Rajmund képvisel  úr. 
 
Schmidt Rajmund képvisel : 
Köszönöm a szót Polgármester Úr. A Gazdasági Bizottság is tárgyalta, és egyhangúan 
elfogadásra javasolja. 
 
Dr. Bagó Zoltán polgármester: 
Köszönöm szépen. Van-e egyéni képvisel i kérdés vagy észrevétel? Amennyiben nincs, akkor 
tudunk szavazni, ki az, aki támogatja az el terjesztést? 
 
A képvisel -testület 10 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza: 
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Kalocsa Város Önkormányzata 39/2025 számú határozat 
2025. évi éves összesített közbeszerzési terv összeállítása 
 

Határozat 
 
Képvisel -testület: 
 

1.) egyetért azzal, hogy Kalocsa Város Önkormányzata 2025. évi éves összesített közbeszerzési 
tervében az alábbi beszerzések szerepeljenek: 
 

Sorszá
m 

Közbeszerzés 
tárgya 

Közbeszerzés  
tervezett   

mennyisége 

Közbeszerzésr
e irányadó   

eljárási rend 

Tervezett eljárás 
fajtája 

Eljárás 
megindításának 

tervezett 
id pontja 

Szerz dés 
teljesítésének 

várható 
id pontja 

1. 

Árubeszerzés -
általános 
felhasználású és 
közvilágítási célú 
villamos energia 
beszerzése 

545.698 kWh uniós  
eljárásrend 

Kbt. Második rész 
XVI. Fejezet 105. 

§ szerinti, 
keretmegállapodás 

alapján történ  
versenyújranyitás 

2025. Második 
negyedév 

2026. Negyedik 
negyedév 

2. 

Építési beruházás 
a TOP_PLUSZ-
3.3.1-21-BK1-2022-
00019 "Pet fi utcai 
tagóvoda b vítése 
Kalocsán" 
megnevezés  
pályázat keretében 

2 óvodai 
játszóudvaron 

játszótéri 
elemek 

telepítése, 
mélyépítési 

munka 

nemzeti  
eljárásrend 

Kbt. Harmadik rész 
XVII. fejezet 112. 
§ (1) bekezdés b) 

pont szerinti 
Nyílt eljárás 

2025. Második 
negyedév 

2025. Negyedik 
negyedév 

3. 

Eszközbeszerzés 
a TOP_PLUSZ-
3.3.1-21-BK1-2022-
00019 "Pet fi utcai 
tagóvoda b vítése 
Kalocsán" 
megnevezés  
pályázat keretében 

csoportszobai 
tároló bútorok 

és 
öltöz szekrénye

k beszerzése, 
összesen 48 db 

bútor 
beszerzése, 

klímaberendezé
sek és 

visszhangcsillap
ító falpanelek 2 
tornaszobába 

nemzeti  
eljárásrend 

Kbt. Harmadik rész 
XVII. fejezet 112. 
§ (1) bekezdés b) 

pont szerinti  
Nyílt eljárás 

2025. Második 
negyedév 

2025. Negyedik 
negyedév 

 

2.) egyetért azzal, hogy a fenti tervben szerepl  eljárások megindításra kerüljenek, és az eljárások 
további eljárási cselekményei vonatkozásában a Pénzügyi és Vagyonellen rzési Bizottság 
hozza meg a szükséges döntéseket. 

 
Határid : folyamatos 
Felel s: polgármester 
 
 

Értesülnek: a képvisel -testület bizottságai 
 Önkormányzati Hivatal Jegyz i Osztály 
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És általuk az érintettek.  
 
 __________________________________________________________________________________ 
 

9. Vagyonjuttatás elfogadása 
El adó: Dr. Bagó Zoltán polgármester 

 
(Az el terjesztés írásban mellékelve.) 

 
Dr. Bagó Zoltán polgármester: 
Ahogy azt jeleztem is, a KKC átadja a volt buborékpályának az alapépítményét. Kérdezem a 
Tisztelt Képvisel -testületet, van-e ezzel kapcsolatosan kérdés vagy észrevétel? Borbola Péter. 
 
Borbola Péter képvisel : 
Köszönöm a szót Polgármester Úr. A Pénzügyi Bizottság ezt a napirendi pontot is tárgyalta, és 
4 igennel egyhangúlag elfogadásra is javasolja. Köszönöm szépen. 
 
Dr. Bagó Zoltán polgármester: 
Van-e más kérdés vagy észrevétel? Schmidt Rajmund. 
 
Schmidt Rajmund képvisel : 
Köszönöm a szót Polgármester Úr. A Gazdasági Bizottság tárgyalta az el terjesztést, egyhangú 
elfogadása javasolja. Illetve a Sportbizottság elnökeként annyit szeretnék hozzáf zni, hogy 
örülök ennek az el terjesztésnek, én köszönöm szépen ezúton is a KKC elnökének, Hartman 
Jánosnak  magát  ezt  a  vagyonjuttatási  kérelmét,  és  bízom abban,  hogy a  pálya,  ami  a  városé  
lesz,  hasznos  területe  lesz  a  sportolóknak,  és  bízom  abban,  hogy  a  KKC  által  felajánlott  
palánkok és kapuk a pálya helyére kerülnek. Köszönöm. 
 
Dr. Bagó Zoltán polgármester: 
Köszönöm szépen. Megragadom az alkalmat, hogy én meg Dr. Vincze Andrásnak mondjak 
köszönetet, mert  az ötletgazda, és  menedzselte végig ezt az egészet. Megadom a szót 
Alpolgármester Úrnak. 
 
Dr. Vincze András alpolgármester: 
Köszönöm szépen a szót, meg az elismer  dicséretet is. Én inkább azért visszakanyarodnék 
arra, hogy én is csatlakoznék Schmidt Rajmund képvisel  úrhoz, hogy a Kalocsai Kézilabda 
Club hozzáállását köszönöm szépen, és azt, hogy sikerült így letárgyalnunk és megvalósítanunk 
ezt a projektet. És ne felejtsük el, hogy a legfontosabb az, hogy a város gazdagodott egy újabb 
rekortán pályával, ami többfunkciós. A teljesen m köd képes kapuk is megvannak, jelenleg le 
vannak tárolva, és amint minden dokumentáció lezajlik, akkor felállításra kerülnek a pályán a 
kapuk. És ha minden jól megy, azon a pályán még egy további fejlesztés is lesz egy másik 
sporttevékenység kapcsán, egy újabb sportolási lehet ség kapcsán. Úgyhogy rendkívül örülök 
neki én is. 
 
Dr. Bagó Zoltán polgármester: 
Köszönöm szépen. Simon Zoltán képvisel  úr. 
 
 
Simon Zoltán képvisel : 
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Köszönöm szépen Polgármester Úr. Én is a dicsér k közé szeretnék fölzárkózni, hiszen a KKC 
és a vezet je, Hartman János úr, én azt hiszem, hogy láthatjuk a munkáját évek, szinte évtizedek 
óta, hogy rendkívül kreatívan, rendkívül magas színvonalúan képviseli ezt a sportágat, mint 
sportvezet , és már nem tudom hány alkalommal a munkája során a város újabb meg újabb 
létesítményekhez jutott. És hát nem beszélve a kalocsai kézilabda színvonaláról, ami megint 
nyugodtan mondhatom, hogy országos. Én köszönetemet fejezem ki Hartman János úrnak, 
hiszen nagyon elismerésre méltó a munkája, és nagyon örülök ennek az új létesítménynek, 
hiszen egy olyan terület nyer majd egy alkalmazásra való lehet séget és sportolásra, ami sajnos 
itt a leveg ben lógott, hogy mi lesz vele, és én nagyon örülök, hogy nem az enyészeté lesz, 
hanem a városi sportolóknak a birtokába kerül és mindenki tudja használni. Köszönöm szépen, 
és természetesen gratulálok a munkához Alpolgármester Úrnak is. Köszönöm szépen. 
 
Dr. Bagó Zoltán polgármester: 
Köszönöm szépen. Még egy dicséret el kell, hogy hangozzék, hiszen az el terjesztést a Jegyz  
Úr írta, úgyhogy köszönet Dr. Kiss Csabának is az el terjesztés megírásáért. Van-e még más 
képvisel i észrevétel? És annyit szeretnék még jelezni, hogy Schmidt képvisel  úr itt 
informálisan jelzi, hogy t is dicsérjük meg, úgyhogy köszönet Schmidt képvisel  úrnak is, 
hogy lemenedzselte a Sportbizottságon ezt a napirendet, illetve, hogy most itt van köztünk és 
gazdagítja a képvisel -testület munkáját. Amennyiben nincs több kérdés, észrevétel, tudunk 
szavazni. Ki az, aki támogatja az el terjesztést? 
 
A képvisel -testület 10 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza: 
 
Kalocsa Város Önkormányzata 40/2025 számú határozat 
Vagyonjuttatás elfogadása 
 

Határozat 
 
A képvisel -testület  
 

1.) elfogadja a Kalocsai Kézilabda Club felajánlását, és térítésmentesen átveszi a kalocsai 
3433/3 hrsz alatti ingatlanon elkészített felépítményt 

2.) felhatalmazza a polgármester a szükséges nyilatkozatok megtételére. 
 

Értesülnek: a képvisel -testület bizottságai 
 Önkormányzati Hivatal Jegyz i Osztály 

És általuk az érintettek.  
 __________________________________________________________________________________ 
 

10. Hosszabb id tartamú közfoglalkoztatási program ÖNK: - 2025.03.01. – 
2025.10.31-ig 
El adó: Dr. Bagó Zoltán polgármester 

 
(Az el terjesztés írásban mellékelve.) 

 
Dr. Bagó Zoltán polgármester: 
Ez 2025. márciustól október 31-ig tartó id szakra vonatkozó program. Van-e ezzel 
kapcsolatban kérdés vagy észrevétel? Amennyiben nincs, tudunk szavazni, ki az, aki támogatja 
ezt az el terjesztést? 
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A képvisel -testület 10 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza: 
 
Kalocsa Város Önkormányzata 41/2025 számú határozat 
Hosszabb id tartamú közfoglalkoztatási program ÖNK:– 2025.03.01.-2025. 10.31-ig 
 

Határozat 
 
Kalocsa Város Önkormányzatának Képvisel -testülete 
 

1. egyetért azzal, hogy Kalocsa Város Önkormányzata a Nemzeti Foglalkoztatási Alap 
Közfoglalkoztatás kiadásai el irányzatának terhére indított hosszabb id tartamú 
közfoglalkoztatásban részt vesz a Hosszabb id tartamú közfoglalkoztatási program 
ÖNK – 2025.03.01-2025.10.31. programjával, tudomásul veszi a támogatási kérelem 
benyújtását, és a Támogatási szerz dés aláírását. 
 

2. egyetért azzal, hogy a program az el terjesztésben bemutatott módon kerüljön 
megvalósításra, az alábbi költségekkel, közfoglalkoztatotti létszámmal és id tartammal: 
A program id szaka:    2025. 03. 01. – 2025.10.31. 
A foglalkoztatás napi id tartama:   8 óra 
Foglalkoztatni kívánt összes létszám: 11 f  

 

Sorsz. Költségnem megnevezése 
A támogatás teljes id tartamára (Ft) 

2025 2026 

1 Közfoglalkoztatottak 
közfoglalkoztatási bére 15 347 200 0 

2 
Közfoglalkoztatási béreket 
terhel  szociális hozzájárulási 
adó 

997 568 0 

3 
Bérköltség összesen 
(ütemezés figyelembe 
vételével)  

16 344 768 0 

4 Bérköltség mindösszesen:                                           16 344 768 

5 Bérköltség után igényelt 
támogatási összeg (100%) 16 344 768 0 

6 Bérköltség után igényelt 
támogatási összeg összesen  16 344 768  

7 Kötelez  saját forrás összege 0 0 

8 Kötelez  saját forrás összege 
összesen:                                                                                                  0  

3. vállalja a támogatási kérelem által el írt kötelezettségeket. 
 

4. egyetért azzal, hogy programban felvételre kerül  létszámból a Polgármesteri 
Hivatalban történjen foglalkoztatás. 

 
Felel s:  Polgármester  
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Határid :  folyamatos 
 

Értesülnek: a képvisel -testület bizottságai 
 Önkormányzati Hivatal Jegyz i Osztály 

És általuk az érintettek.  
 

 __________________________________________________________________________________ 
 

11. Tulajdonosi hozzájárulás a Deák „DIXI” Ferenc birkózóterem fejlesztéséhez 
El adó: Dr. Bagó Zoltán polgármester 

 
(Az el terjesztés írásban mellékelve.) 

 
Dr. Bagó Zoltán polgármester: 
Én els sorban Mátrai Károlynak szeretném megköszönni, hiszen többször találkoztam vele ez 
ügyben, és folyamatosan er n felül támogatja, mint MVM vezérigazgató a szül városát. Egy 
hosszú, régóta megoldandó feladatot sikerül így az MVM segítségével megoldanunk, és ebben 
az évben talán vissza tudjuk állítani a méltó körülményeket a méltán híres kalocsai birkózóknak, 
akik talán újból el tudják majd kezdeni a szakmai munkát a megújult teremben. Illetve több 
küzd sport egyesület is jelezte, hogy nagyon örül ennek, hiszen k is szokták használni a 
birkózótermet. Van-e ezzel kapcsolatosan kérdés vagy észrevétel? Schmidt Rajmund képvisel  
úr szeretné nekem megköszönni, hogy megtárgyaltam az MVM-mel, parancsoljon. 
 
Schmidt Rajmund képvisel : 
Így van, köszönöm szépen Polgármester Úr az el zetes tárgyalást, és köszönjük szépen az 
MVM-nek is ezt a támogatást. Én az Osztályvezet  Úrtól szeretném megkérdezni, esetleg hogy 
 lát-e erre valamilyen határid t, hogy körülbelül mikor vehetik igénybe újra a birkózótermet? 

 
Boromisza Viktor Városüzemeltetési és Fejlesztési Osztályvezet : 
Az el terjesztésben is látható, hogy a támogatást nem maga az önkormányzat, hanem a KUSE 
kapta meg, és k kötik meg az erre vonatkozó támogatási szerz dést. Jelenleg a támogatási 
szerz dés még nincs mindkét fél részér l aláírva, nyilván ez már csak technikai dolog, tehát ez 
meg fog történni. Nehéz így pontos id pontot mondani, hogy nem mi vagyunk a konkrét 
lebonyolítói ennek, nyilván közre fogunk szakmailag m ködni ennek a lefolytatásában, de én 
azt gondolom, hogy van arra reális esély, hogy akár már a nyár folyamán is birtokba tudják 
venni a felújított álmennyezettel érintett birkózótermi, tornatermi részt. Nagyjából a nyár 
folyamán tudom elképzelni. 
 
Dr. Bagó Zoltán polgármester: 
Köszönöm szépen. Van-e más kérdés vagy észrevétel? Amennyiben nincs, akkor egy technikai 
módosítással szeretném feltenni szavazásra, hiszen a határozati javaslat 1. pontjában a helyrajzi 
szám az helyes, de az utca házszáma az nem. Úgyhogy én azt kiveszem az el terjesztésb l és a 
határozati javaslatból úgy, hogy „Deák DIXI Ferenc birkózóterem 3433/3 helyrajzi szám”, 
ennyi maradna csak benne. Ezzel a módosítással teszem fel szavazásra az el terjesztést. Ki az, 
aki támogatja? 
 
A képvisel -testület 10 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza: 
 
 
Kalocsa Város Önkormányzata 42/2025 számú határozat 
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Tulajdonosi hozzájárulás a Deák „DIXI” Ferenc birkózóterem fejlesztéséhez 
 

Határozat 
 
Kalocsa Város Önkormányzatának Képvisel -testülete  
 
1) hozzájárul, hogy a Kalocsa Molnár Ferenc Sport- és Szabadid központ területén található 

Deák „DIXI” Ferenc birkózóterem (3433/3 hrsz) álmennyezetének helyreállítási munkái a 
Kalocsai Utánpótlás Sport Egyesület által megvalósításra kerüljenek. 

 
2) kéri a Kalocsai Utánpótlás Sport Egyesületet, hogy a fejlesztés megvalósítási folyamata 

során a m szaki tartalom egyeztetése céljából vonja be a Kalocsai Polgármesteri Hivatal 
Városüzemeltetési és Fejlesztési Osztályát. 

 
3) felhatalmazza a polgármestert a tulajdonosi hozzájárulás megadására. 
 
Határid : folyamatos 
Felel s: Dr. Bagó Zoltán polgármester 
 

Értesülnek: a képvisel -testület bizottságai 
 Önkormányzati Hivatal Jegyz i Osztály 

És általuk az érintettek.  
 
 __________________________________________________________________________________ 
 

12. Viski Károly Múzeum Kalocsa 2025. évi munkatervének elfogadása 
El adó: Dr. Bagó Zoltán polgármester 

 
(Az el terjesztés írásban mellékelve.) 

 
Dr. Bagó Zoltán polgármester: 
Kérdezem a Tisztelt Képvisel -testületet, van-e ezzel kapcsolatban kérdés vagy észrevétel? 
Simon Zoltán képvisel  úr. 
 
Simon Zoltán képvisel : 
Köszönöm a szót Polgármester úr. A Kulturális és Oktatási Bizottság tárgyalta a napirendi 
pontot, áttekintettük röviden, megfelel nek, jónak tartjuk az elképzeléseket. Egy dolgot 
emelnék ki, én igen jónak tartom az elmúlt évek gyakorlatát a múzeum munkájában, azt, hogy 
ki van nyitva a múzeum az emberek felé, f leg a gyerekek felé. Tehát sok óvodás és általános 
iskolás, s t középiskolai programok is zajlottak a múzeumban, nyilván ez is az el ttünk álló 
id szakra is tervbe van véve, ami nagyon jó, mert részben ismeretanyagot, kultúrát közvetít, 
részben pedig a múzeumi közeget, a múzeumi hangulatot, a mili t adja át a gyerekeknek, a 
leend  múzeumlátogatóknak. Én ezt jónak tartom. A Kulturális Bizottság elfogadta és 
támogatja az el terjesztést. Köszönöm szépen. 
 
Dr. Bagó Zoltán polgármester: 
Köszönöm szépen. Van-e más kérdés vagy észrevétel az el terjesztéssel kapcsolatosan? Ha 
nincs, akkor tudunk szavazni. Szavazás következik, ki az, aki támogatja az el terjesztést? 
 
A képvisel -testület 10 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza: 
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Kalocsa Város Önkormányzata 43/2025 számú határozat 
Viski Károly Múzeum Kalocsa 2025. évi munkatervének elfogadása 
 

Határozat 
 
Kalocsa Város Önkormányzatának Képvisel -testülete elfogadja – az el terjesztés melléklete 
szerint – a Viski Károly Múzeum Kalocsa 2025. évi munkatervét. 
 

Értesülnek: a képvisel -testület bizottságai 
 Önkormányzati Hivatal Jegyz i Osztály 

És általuk az érintettek.  
 __________________________________________________________________________________ 
 
A polgármester szünetet rendel el. 
 __________________________________________________________________________________ 
 

13. Kalocsai Polgár r Egyesület önkormányzati támogatása 
El adó: Dr. Bagó Zoltán polgármester 

 
(Az el terjesztés írásban mellékelve.) 

 
Dr. Bagó Zoltán polgármester: 
800.000 Forintot kértek, de egyel re a költségvetésben csak 500.000 Forint van betervezve. A 
határozati javaslatot szeretném itt is szóban lemódosítani. A határozati javaslat 1. pontjában, 
mindjárt az elején a számozásban az a 6/2025-ös rendelet, az egy technikai elírás. Azt kérem, 
javítsák. És akkor kérdezem a Tisztelt Képvisel -testületet, hogy kérdés, észrevétel van-e az 
el terjesztéssel kapcsolatosan? Borbola Péter képvisel  úr. 
 
Borbola Péter képvisel : 
Köszönöm a szót Polgármester Úr. A Pénzügyi Bizottság tárgyalta ezt a napirendi pontot is, és 
4 igennel egyhangú elfogadásra javasolja. 
 
Dr. Bagó Zoltán polgármester: 
Köszönöm szépen. Van-e más? Simon Zoltán képvisel  úr. 
 
Simon Zoltán képvisel : 
Köszönöm a szót Polgármester Úr. Nekem csak egy kérdésem lenne. A kérelem és a támogatás 
között igen nagy a különbség. Mivel indokolta a polgár rség azt, hogy ennyivel nagyobb az 
igénye a kérelemre? 800.000 – 500.0000, mondjuk nagyon nagy a különbség, tehát 
megindokolták, hogy miért 800.000 az összeg, amit kérnek? 
 
Dr. Bagó Zoltán polgármester: 
Megkérdezem Jegyz  Urat, hogy ki tudja-e egészíteni szóban? 
 
Simon Zoltán képvisel : 
Csak azért, mert a differencia nagy, tehát nyilván akkor k sokkal több mindenre gondoltak a 
kérelem kapcsán. Csupán ezt szeretném megkérdezni, hogy ennek a háttere mi? 
 
Dr. Kiss Csaba jegyz : 
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Az el terjesztés tartalmazza az  kérelmüket, hogy milyen feladatokra. Az nem volt 
beszámszer sítve, hogy melyik feladatra mennyit gondoltak, elnézést, hogy ilyen szép 
magyarul mondom. Igazából kiszámolták, hogy körülbelül ennyi összegre lenne szükségük 
ezekre a feladatokra, de mint mondtam, tehát nincs beszámozva, illetve beforintosítva minden 
tétel. Egyik tétel sincs, egy összesített tételt kaptunk, a költségvetésbe azt beírtuk, hogy jelenleg 
500.000 Forint áll rendelkezésre a polgár rség támogatására. 
 
Dr. Bagó Zoltán polgármester: 
Én megkockáztatom, hogy a katasztrófavédelemmel kapcsolatos feladataikra gondoltak, hiszen 
az elmúlt évben heroikus munkát végeztek és pótel irányzattal fordultak az önkormányzathoz, 
és pótlólagosan támogattuk is ket az árvízi védekezés kapcsán. Azt gondolom, hogy ha megint 
ilyen feladatok elé néznek, majd akkor ráérünk dönteni, hogy esetleg kiegészítjük-e az  
támogatásukat. Van-e más kérdés vagy észrevétel az anyaggal kapcsolatosan? Amennyiben 
nincs, akkor tudunk szavazni. Szavazás következik, ki az, aki támogatja az el terjesztést? 
 
A képvisel -testület 10 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza: 
 
Kalocsa Város Önkormányzata 44/2025 számú határozat 
Kalocsai Polgár r Egyesület önkormányzati támogatása 
 

Határozat 
 
Kalocsa Város Önkormányzatának Képvisel -testülete 

1) a 6/2025 (II.27) számú rendelete 1. sz. melléklet 10. tábla 18. sorában megjelölt támogatási 
keret terhére, a Kalocsai Polgár r Egyesület részére 500.000 Ft,- azaz Ötszázezer forint 

ködési támogatást biztosít  
 

a) rend ri tevékenység segítésére a közterületi jár rszolgálat folyamán,  
b) a lakókörnyezetekben a közterületen és a közterületr l elkövetett 

ncselekmények megel zésére, figyel -jelz  szolgálat ellátására,  
c) a gyermekintézmények (óvoda, iskola), játszóterek körzetében a gyermekek 

sérelmére irányuló b ncselekmények és balesetek megel zésére,  
d) különösen hétvégén éjszaka a közintézmények, üzletek zártságának 

ellen rzésére, az éjjeli rökkel és a portásokkal való folyamatos 
kapcsolattartásra,  

e) ezen feladatok ellátása során felmerül  költségeire, 
 

2) felhatalmazza a polgármestert a támogatási szerz dést megkötésére,  
 

3) felkéri a Kalocsai Polgármesteri Hivatal Pénzügyi Osztályát a támogatásnak, a támogatási 
szerz dés szerinti kifizetésére, valamint a szükséges átvezetések megtételére,  
 

4) a Támogatott a támogatás felhasználásánál, elszámolásánál a támogatási szerz désben 
foglaltak szerint köteles eljárni. 

 
Értesülnek: a képvisel -testület bizottságai 
 Önkormányzati Hivatal Jegyz i Osztály 

És általuk az érintettek.  
 __________________________________________________________________________________ 
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14. Alapító okirat módosítása, kuratóriumi tagok választása 

El adó: Dr. Bagó Zoltán polgármester 
 

(Az el terjesztés írásban mellékelve.) 
 
Dr. Bagó Zoltán polgármester: 
A Vagyonvédelmi Alapítványról és a Kalocsáért Alapítványról van szó. Több határozati 
javaslat is van, három szavazás lesz majd, és ezekr l egyenként külön-külön szavazunk. 
Kérdezem a Tisztelt Képvisel -testületet, van-e az anyaggal kapcsolatosan kérdés vagy 
észrevétel? Amennyiben nincs, akkor tudunk szavazni. Az els  szavazás a Kalocsáért 
Közhasznú Alapítványról szól, ki az, aki támogatja az el terjesztést? 
 
A képvisel -testület 10 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza: 
 
Kalocsa Város Önkormányzata 45/2025 számú határozat 
Alapító okirat módosítása, kuratóriumi tagok választása 
 

Határozat 
 
Kalocsa Város Önkormányzatának Képvisel -testülete  
 

1. mint a Kalocsáért Alapítvány ( Kalocsa, Szent István király út 35.) alapítói jogait 
gyakorló, kuratórium elnökévé választja Pécsi Vivien Kalocsa, Meszesi út 19. szám 
alatti lakost, 

2. a Kalocsáért Alapítvány kuratóriumának tagjává választja Dr Bagó Zoltán Kalocsa, 
Jókai u. 3, szám alatti lakost. 

3. felhatalmazza a polgármestert, hogy a gondoskodjon a szükséges átvezetésekr l a 
bíróságon. 

 
Értesülnek: a képvisel -testület bizottságai 
 Önkormányzati Hivatal Jegyz i Osztály 

És általuk az érintettek.  
 
A képvisel -testület 10 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza: 
 
Kalocsa Város Önkormányzata 46/2025 számú határozat 
Alapító okirat módosítása, kuratóriumi tagok választása 
 

Határozat 
 
Kalocsa Város Önkormányzatának Képvisel -testülete  
 

1. mint a Vagyonvédelmi Alapítvány (Kalocsa, Kossuth Lajos u. 10.) alapítói jogait 
gyakorló, kuratórium elnökévé választja Kákonyi István Kalocsa Gábor Áron u. 32. 
szám alatti lakost, 

2. felhatalmazza a polgármestert, hogy a gondoskodjon a szükséges átvezetésekr l a 
bíróságon. 

 
Értesülnek: a képvisel -testület bizottságai 
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 Önkormányzati Hivatal Jegyz i Osztály 
És általuk az érintettek.  

 
A képvisel -testület 10 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza: 
 
Kalocsa Város Önkormányzata 47/2025 számú határozat 
Alapító okirat módosítása, kuratóriumi tagok választása 
 

Határozat 
 
Kalocsa Város Önkormányzatának Képvisel -testülete  
 

1. A Vagyonvédelmi Alapítvány (Kalocsa, Kossuth Lajos u. 10.) alapító okiratának a VII. 
Az alapítvány gazdálkodásának ellen rzése fejezetét törli. 

2. felhatalmazza a polgármestert a módosított alapító okirat egységes szerkezetbe 
foglalására, aláírására és hogy a gondoskodjon a szükséges átvezetésekr l a bíróságon. 

 
Értesülnek: a képvisel -testület bizottságai 
 Önkormányzati Hivatal Jegyz i Osztály 

És általuk az érintettek.  
 

 __________________________________________________________________________________ 
 

15. Ügyvezet i bérek változása 
El adó: Dr. Bagó Zoltán polgármester 

 
A polgármester a 15. napirend tárgyalására zárt ülést rendel el. A zárt ülés anyaga külön 
jegyz könyvben szerepel. 
 
Dr. Bagó Zoltán polgármester: 
Tájékoztatom a jelenlév ket, hogy az imént a zárt ülésen Kalocsa Város Önkormányzat 
Képvisel -testülete min sített többség  szavazásban nem támogatta sem Bálint József, sem 
Madura Tünde ügyvezet knek a bérváltoztatását. 
 
Kalocsa Város Önkormányzata 48/2025 számú határozat 
Ügyvezet i bérek változása 
 

Határozat 
 
Kalocsa Város Önkormányzatának Képvisel -testülete  
 

nem fogadja el a határozati javaslatot Dr. Bálint József Miklós, a Kalocsai 
Vagyonhasznosítási és Könyvvezet  Nonprofit Kft. ügyvezet je díjazásának 
megállapításáról. 

 
Értesülnek: a képvisel -testület bizottságai 
 Önkormányzati Hivatal Jegyz i Osztály 

És általuk az érintettek.  
 
Kalocsa Város Önkormányzata 49/2025 számú határozat 
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Ügyvezet i bérek változása 
 

Határozat 
 
Kalocsa Város Önkormányzatának Képvisel -testülete  
 

nem fogadja el a határozati javaslatot Madura Tünde, a Kalocsai Innovációs és 
Közm vel dési Központ Nonprofit Kft. ügyvezet je díjazásának megállapításáról. 

 
Értesülnek: a képvisel -testület bizottságai 
 Önkormányzati Hivatal Jegyz i Osztály 

És általuk az érintettek.  
 

 __________________________________________________________________________________ 
 

16. Egyebek 
 
Dr. Bagó Zoltán polgármester: 
Kákonyi képvisel  úr, Tanácsnok Úr kért szót zarándokút témában. 
 
Kákonyi István képvisel : 
Köszönöm a szót Polgármester Úr. Az elmúlt héten csütörtökön Fajszon tartotta ülését a 
Magyar Zarándokút Önkormányzati Társulás, amin Polgármester Úrral együtt részt vettünk. 
Csak röviden egy kis ismertet , hogy mir l is szól, mi is a terve, célja ennek a társulásnak. 
2010-ben alakult az Országházban 24 település önkormányzatával, és köztük nyilván 
Kalocsával, Kalocsa is alapító tagja volt. Az új ciklus alakuló ülésén decemberben már 
elhangzott és szavazott is róla a társulás egyhangúan elfogadással, hogy kiírnak egy pályázatot 
a tagtelepülések között, amire lehet a zarándokúttal kapcsolatos fejlesztésekre pályázni. Arról 
szeretném tájékoztatni a képvisel -testületet, hogy Kalocsa sikeresen pályázott, 500.000 
Forintot szavazott meg, tehát a maximális összeget megkaptuk a társulástól. Ebben az volt a 
gondolatunk Romsics Imre igazgató úrral is egyeztetve, hogy mivel Kalocsán a zarándokszállás 
a Hunyadi Kollégiumban volt, és azt tudjuk, néhány éve bezárásra kényszerült, ezért jelenleg 
nincs Kalocsán zarándokszállás, és Igazgató Úrral megnéztük, a Népm vészeti Házban lenne 
egy olyan helyiség, amit át tudnánk alakítani, ugyan nem szállásnak, de egy 
zarándokpihen nek. A pályázat err l szólt, ezt neveztük meg, ezt adtuk be az anyagban, és 
elfogadásra is került. Szeretném még itt megemlíteni, hogy a mostani, tehát a múlt heti társulási 
ülésen szóba került több lehet ség, több program a zarándokút népszer sítésével kapcsolatban 
is, akár itt a szomszédos településekkel, akár az egész zarándokút vonalán, Esztergomtól 
Máriagy dig több programot is szerveznek. Áprilisban indul az évadnyitó zarándoklat. Én arra 
szeretnék kérni mindenkit, hogy kövessük nyomon, figyeljük a magyar zarándokút oldalán és 
nyilván a saját oldalainkon is majd ezeket közzétesszük, hogy egy kicsit ismerjük meg ezeket 
a településeket, kicsit ismerjük meg az útvonalat és népszer sítsük is egymás településeit, 
programjait. Azt gondolom, hogy már az el zetes tervek alapján gazdag programok lesznek itt 
a szezon során, tényleg akár a szomszédos településekkel is, vagy az útvonalon lév  
településekkel. Polgármester Úr is fölajánlotta, és ezt örömmel is fogadták, a következ  ülés 
alkalmával Kalocsát jelölik meg. Bízunk benne, hogy itt is egy jó hangulatú és sikeres tárgyalás 
fog következni. Köszönöm szépen. 
 
 
Dr. Bagó Zoltán polgármester: 
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Köszönöm szépen. Egyebek napirendi pontban, mivel más nem kért szót, már csak a 
polgármesteri tájékoztató van hátra. 8 dolgot szeretnék megemlíteni a polgármesteri 
tájékoztatóban. 
Az els , hogy felhívom a Tisztelt Képvisel knek a figyelmét arra, hogy május 31-ig lehet a 
kitüntet  díjakra javaslatokat beadni. Kérem, hogy indoklás is legyen majd a kitüntet  díj-
javaslatokhoz. 
A kettes, hogy az imént aláírtam az Élhet  települések pályázatunknak a konzorciumi 
szerz dését, úgyhogy jelentem, hogy az a pályázatunk akkor így el tud indulni. 
A harmadik, hogy informális egyeztetéseken már túl vagyunk, és a mai nappal elkészült a 
Versenyképes Járások Programban lév  pályázatunknak a konzorciumi megállapodás-
tervezete, és kedden lesz ebben a következ  ülés, de április 9-re, határid re úgy néz ki, hogy a 
járás egy koherens és konzekvens versenyképességi programot le fog tudni adni. 
A negyedik, hogy az uszoda pályázatában letelt a 45 napos várakozási id  az Építési 
Minisztérium felé, úgyhogy a tegnapi nap folyamán egy újabb e-mailt küldtem. Továbbra is az 
Építési  Minisztériumnál  pattog  a  labda,  a  jogi  anomáliákat  nem  sikerült  nekik  az  elmúlt  45  
napban feloldani, úgyhogy türelemmel várunk, hogy döntenek. Addig is tegnap a 
sportbizottsági ülésen felosztásra került a sportkeretnek egy része, ahol 4,5 millió Forintot 
szavaztunk meg az úszóegyesület részére, ami tartalmazza az utazási támogatásukat, illetve 
minden olyan felmerül  költségüket, ami abból fakad, hogy pillanatnyilag Kalocsán nem 
tudnak edzeni a bezárt uszoda miatt. 
Az ötös, hogy végre id pontra jelezte a megyei véd i szolgálat, hogy túl vannak a szükséges 
papírmunkán, úgyhogy örömmel jelenthetem, hogy kedden költöznek a véd k az új épületbe, 
úgyhogy szerdától már a véd i ellátás – be is fejezik egy nap alatt –, úgyhogy szerdára már 
meg van hirdetve munkaid re, hogy a véd i szolgálat az onnantól érhet  el. 
A következ , hogy a tegnapi nap folyamán Szolnokról az öntödéb l hazaérkezett a Fardi 
szobor, ezekben a percekben kezdte el a munkát a sírköves. Most a szobornak a fejrésze már 
szabályosan ki lett javítva, és most pedig a talapzatnak a javítása következik, úgyhogy most 
már záros határid n belül kész van a szobor. Tegnap kerestük meg újból a zs riz  hatóságot 
arra, hogy a kijavítás után ismételten zs rizze le a szobrot. Kíváncsian várjuk, hogy mennyi id  
alatt fog ez végbe menni, de szerintem pár héten belül akkor ez is meglehet. 
A következ  egy felhívás a kalocsai kutyatartók részére, hiszen mostanában egyre több olyan 
visszajelzés érkezik az önkormányzathoz, ami a kutyagumival kapcsolatos. Itt szeretném arra 
felhívni a lakosságnak a figyelmét, hogy a kutyaürülék felszedése az a kutyatartóknak a 
kötelezettsége, és a kedvtelésb l tartott állatoknak az ürülékét az állattartó a közterületr l 
mindenkor köteles eltávolítani. És nagyon fontos, hogy aki err l nem gondoskodik, az 
köztisztasági szabálysértést követ el. Új a szabályozás, a köztisztasági szabálysértés 196. § (1) 
bekezdése az úgy szól, hogy aki a közterületen a felügyelete alatt lév  állat szennyezését nem 
szünteti meg, az szabálysértést követ el. És ezen új jogszabályszöveg 3. §-a az úgy szól, hogy 
az (1) bekezdésben meghatározott szabálysértés miatt a közterület-felügyel  szabhat ki 
helyszíni bírságot. Korábban ezek a szabálysértések a kormányhivatalokhoz tartoztak, de tavaly 
április óta a rend rség lett az általános eljáró hatóság ezekben az ügyekben, úgyhogy ezúton is 
szeretném jelezni a tisztelt kutyatartók felé, hogy a megváltozott szabályozást azt vegyék 
figyelembe, ne lep djenek meg, hogyha valaki ellen ilyen eljárást indít a rend rség. Egyre több 
lakossági panasz van erre. 
És a legutolsó, amir l szeretnék beszámolni, hogy a tegnapi nap folyamán 100 százalékosan 
véget ért a Paks város közigazgatási területén létrehozott különleges gazdasági övezetb l 
befolyt adóbevétel szétosztása. A megyegy lés illetékes bizottsága február 28-án meghozta 
ebben az utolsó döntését, így ez a folyamat lezárult. És azt kell, hogy mondjam, hogy egy 
elképeszt en igazságtalan politikai döntés született, hiszen a több mint egymilliárd Forintnak a 
felosztása úgy néz ki, hogy egyébként Font Sándor országgy lési képvisel  úr javaslatára 




